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Połamane wycieraczki, 
urwane lusterka, porysowane 
karoserie – takie niespodzianki 
często czekają na kierowców 
parkujących przy dworcu PKP 
w Piasecznie.    

O połamanych wycieraczkach w sa- 
mochodzie zaparkowanym pra-

widłowo nieopodal dworca PKP po 
stronie Zalesia Dolnego jeden z czytelni-
ków informował nas kilka tygodni temu. 
Po opublikowaniu na portalu społecz-
nościowym przez inną poszkodowaną 
apelu o zgłaszanie się ofiar wandalizmu, 

okazało się, że skala zjawiska jest znacz-
na.

– To nie są przypadkowe działania 
– zapewnia pan Bartłomiej z Zalesia 
Dolnego. – Na samochodzie mojej żony 
pojawiły się na przykład psie odchody. 
Ktoś włożył wysiłek w to, by je zebrać, 
a następnie zanieczyścić nimi maskę 
naszego auta.

– Gdyby mój samochód miał tylko 
uszkodzone lusterko pomyślałabym: 
trudno, prawdopodobnie jakiś duży 
pojazd jadący do pobliskiego zakładu 
zahaczył. Ale skoro oprócz lusterka 
zniszczone były również wycieraczki, 
wygląda mi to na celowe niszczenie 
mienia – mówi Olga Śmietanowska. I 
podkreśla, że stała na poboczu ulicy 
Kasprowicza. – Nie tarasowałam chod-
nika ani drogi, staram się bowiem nigdy 
tego nie robić. Parkowałam na gminnej 
drodze – zapewnia. 

Parkujesz – ryzykujesz

Auta parkujące wzdłuż tego odcinka ulicy Kasprowicza nie łamią przepisów

Tradycyjnie władze gminy zaprosiły mieszkańców do dzielenia się „jajeczkiem”

Jezus, w tej roli Jakub Rącz, obecnie radny Rady Miejskiej, z matką

\\\ GÓRA KALWARIA

\\\ PIASECZNO

Ż Y C Z E N I A

Ż Y C Z E N I A

dokończenie na str. 3
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Na czele Rady Miejskiej 
w Konstancinie-Jeziornie 
ponownie stanęła kobieta. 
Aleksandrę Kostrzewską  
na stanowisku zastąpiła Agata 
Wilczek.      

Z godnie z przewidywaniami Rada 
Miejska odwołała ze stanowiska 

przewodniczącej Aleksandrę Kostrzew-
ską. W tajnym głosowaniu wniosek  

poparło 13 radnych, dwóch było prze-
ciw, a 3 wstrzymało się od głosu. Zanim 
do tego doszło, Kostrzewska przeczyta-
ła swoje oświadczenie, w którym duży 
nacisk położyła na różnice w trakto-
waniu kobiet i mężczyzn w społeczeń-
stwie.

– Całe życie pokazuje się kobietom, 
że ich życie zależy od mężczyzny – mó-
wiła. – Ważniejsze jest w tym wszystkim 
męskie ego i walka o stołek niż konkret-
na praca – podkreślała, przekonując, że 
w czasie, kiedy jej koledzy klubowi za-
stanawiali się nad jej odwołaniem, ona 
pracowała nad statutem.

Po odwołaniu Kostrzewskiej pro-
wadzenie sesji przejął wiceprzewodni-
czący Andrzej Cieślawski. To on złożył 
wniosek o dokonanie wyboru nowego 
przewodniczącego rady. Zgłoszono trzy 
kandydatury: Piotra Wasilewskiego, 
Krzysztofa Bajkowskiego oraz Agaty 
Wilczek. Na Krzysztofa Bajkowskiego 
zagłosowały 4 osoby, na Piotra Wasi-
lewskiego 6, a najwięcej, bo 7 głosów 
dostała doświadczona radna Agata 
Wilczek. W tej sytuacji odbyła się druga 
tura głosowania. W jej wyniku nowym 

przewodniczącym Rady Miejskiej w 
Konstancinie-Jeziornie została Agata 
Wilczek, którą poparło 11 radnych. 
Piotr Wasilewski ponownie otrzymał 
6 głosów.

– Dziękuję za udzielone mi wsparcie 
i zaufanie. Będę starała się pracować 
nad scaleniem rady, tak byśmy praco-

wali na rzecz wszystkich mieszkańców 
– powiedziała po wyborze Agata Wil-
czek. – Jestem w bardzo trudnej sytuacji 
żeby to wszystko teraz wyprowadzić na 
prostą – zauważyła.

Burmistrz Kazimierz Jańczuk po-
gratulował nowej przewodniczącej i za-
deklarował dobrą współpracę ze strony 
zarządu gminy.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Niespodzianka

„Ważniejsze jest  
w tym wszystkim  

męskie ego  
i walka  

o stołek niż  
konkretna praca” Agata Wilczek pracuje w Radzie  

Miejskiej drugą kadencję

\\\ KOLEJ

Rozpoczęła się przebudowa 
jednotorowego mostu 
kolejowego nad Pilicą w Warce. 
To część remontu linii nr 8 na 
odcinku Czachówek – Radom, 
który usprawni ruch pociągów 
również w Piasecznie.    

P KP Polskie Linie Kolejowe SA w tym 
roku planują przebudowę 168 mo-

stów w kraju. W budowie są m.in. Most 
Gdański w Warszawie oraz most nad 
Pilicą w Warce.

– W stolicy trwa przebudowa Mostu 
Gdańskiego. Nad Wisłą zdemontowano 
9 starych przęseł przy użyciu ciężkich 
dźwigów na barkach. Trwa montaż 
nowych, bardziej wytrzymałych kon-

strukcji. Wykonawca przygotowuje się 
do osadzenia 2 pierwszych przęseł na 
filarach. Wzmacniane są podpory mostu 
osadzone w wodzie. Przeprawa będzie 
dostosowana do przejazdu cięższych 
składów i wyższych prędkości dla po-
ciągów pasażerskich – 120 km/h, a 
towarowych – 100 km/h – informuje 
PKP PLK.

Koszt prac wyniesie ok. 75 mln 
zł, a ich efektem będzie sprawniejszy 
będzie ruch pociągów w aglomeracji  
warszawskiej. Jednak dla sprawnego ru-
chu pociągów na odcinku od Czachówka 
do Nowej Iwicznej ważną inwestycją 
jest także budowa nowego mostu w 
Warce. 

– Trwają prace przy montażu pod-
pór tymczasowych mostu, na których 
zamontowana zostanie nowa trzyprzę-
słowa konstrukcja kratownicowa. Most, 
po którym obecnie jeżdżą pociągi, zosta-
nie rozebrany. W miejscu jednotorowej 
dziś przeprawy przez rzekę docelowo 
ruch prowadzony będzie 2 torami – in-
formuje PKP PLK.

Koszt budowy nowego mostu to 19 
mln zł.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

\\\ PIASECZNO

Na terenie gminy Piaseczno 
powstaną kolejne ścieżki 
rowerowe. Gmina zrealizuje je 
w porozumieniu z powiatem.    

J ak pisaliśmy kilkakrotnie, próby 
wybudowania zintegrowanej sie-

ci tras rowerowych na terenie trzech 
gmin: Piaseczno, Konstancin-Jezior- 
na oraz Góra Kalwaria, wciąż się nie 
udają.  Gminy walczą o realizację tego 
zadania, bowiem stawką jest 10,5 mln 
złotych unijnego dofinansowania, jeśli 
uda się połączyć je siecią tras rowe- 

rowych. Po kolejnej porażce przetar- 
gu na projekt tego przedsięwzięcia, 
włodarze gmin postanowili przygoto-
wać nowy harmonogram prac. Właśnie 
został on wysłany do jednostki woje-
wódzkiej, która oceni szanse na realiza-
cję zadania i zdecyduje o dalszym losie 
dotacji.

Tymczasem Piaseczno nie czeka na 
rozstrzygnięcia odgórne, tylko buduje te 
ścieżki, które są możliwe.

– Na niektóre odcinki powiat ma 
już przygotowaną dokumentację i trze-
ba je budować – mówi wiceburmistrz 
Robert Widz. Na sesji Rady Miejskiej w 
dniu 10 kwietnia radni zdecydowali o 
przekazaniu powiatowi 400 tys. złotych 
na budowę ścieżki rowerowej wzdłuż 
dróg powiatowych. Nowa trasa ma po-
wstać wzdłuż ul. Sielskiej aż do DK 79. 
Na tę inwestycję trzeba jednak trochę 
poczekać. Wciąż jest bowiem w fazie 
projektowania.

– Obecnie trwają uzgodnienia doty-
czące przebudowy sieci urządzeń pod-
ziemnych – informuje starosta Ksawery 
Gut. 

Kolejny odcinek ścieżki rowerowej 
ma powstać w Żabieńcu. Tym razem to 
gmina samodzielnie wykona inwestycję 
wzdłuż drogi powiatowej. Ścieżka ma 
powstać wzdłuż ulicy Głównej na odcin-
ku od ul. Rybackiej do Traktu Wareckie-
go. Na to zadanie gmina przeznaczyła 
500 tys. złotych. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Przebudowa mostu

Róbmy 
swoje

Most w Warce, chociaż piękny, od dawna wymagał przebudowy

R E K L A M A

„Jestem w bardzo  
trudnej sytuacji żeby  

to wszystko 
wyprowadzić na prostą”

Ścieżka rowerowa w Siedliskach ma 
zostać wydłużona aż do DK79

Ż Y C Z E N I A
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Pogoda dopisała i na tegorocznym Kiermaszu Wielkanocnym na piaseczyńskim Rynku pojawiły 
się tłumy mieszkańców. Podczas zorganizowanego jak zwykle w Niedzielę Palmową Kiermaszu 
wiceburmistrz Hanna Kułakowska-Michalak złożyła zebranym świąteczne życzenia i zaprosiła  
do częstowania się wielkanocnym jajkiem. Na mieszkańców czekał też tradycyjny żurek. Na licznych 
straganach można było nabyć przede wszystkim smakołyki i ozdoby świąteczne. Nie zabrakło  
też innych wyrobów rękodzielniczych czy lokalnych specjałów.  W Przystanku Kultura zorganizowano 
warsztaty, na których można było wykonać włóczkowe kurczaki, świąteczne stroiki czy kwiaty  
z bibuły. 

Wielkanocny tłum

1. Piękna pogoda przyciągnęła na Rynek prawdziwe tłumy
2. Burmistrz Hanna Kułakowska-Michalak złożyła mieszkańcom życzenia
3. Koszyki, stroiki, pisanki – te wiele innych artykułów można było kupić  
w niedzielę na piaseczyńskim Rynku

r E K l A M A / Ż Y C Z E N I A

\\\   Mieszkańcy się skarżą
Zapytaliśmy straż miejską, czy czę-

sto interweniują w okolicach dworca 
PKP po zachodniej stronie torów.

– Czasem jest to jedno-dwa zgło-
szenia dziennie, czasem więcej – mówi 
komendant Mariusz Łodyga. Przyznaje, 
że zgłoszenia wpływają zwykle od oko-
licznych mieszkańców. Jeśli samochody 
są nieprawidłowo zaparkowane, kie-
rowcy otrzymują pouczenie lub mandat.

– Większość stara się parkować tak, 
by nie utrudniać innym ruchu i nie ła-
mać przepisów – mówi Łodyga. – Sytu-
acja z brakiem miejsc parkingowych nie 

jest łatwa – przyznaje. O przypadkach 
niszczenia samochodów nie słyszał. 
To raczej zadanie policji. Nie wszyscy 
poszkodowani takie szkody jednak 
zgłaszają.

– Nawet o tym nie pomyślałam – 
przyznaje pani Małgorzata. – Jakiś czas 
temu zastałam zniszczone nowe wy-
cieraczki. Szkoda nie na tyle duża, by ją 
naprawiać z ubezpieczenia, a wiadomo, 
że policja i tak nie wykryje sprawcy – 
dodaje. Minus jest taki, że przy braku 
zgłoszeń policja nie zna skali tego zja-
wiska.

– W okresie od 2015 roku do dzisiaj 
prowadzona była tylko jedna sprawa 
dotycząca wykroczenia, z tego roku – in-
formuje rzecznik piaseczyńskiej policji 

nadkom. Jarosław Sawicki. – Dotyczyła 
ona zniszczenia wycieraczki przedniej 
szyby. – Temat jest znany z kolei dziel-
nicowemu, który takich zgłoszeń miał 
co najmniej kilka – dodaje.

Poszkodowani w roli sprawców 
upatrują okolicznych mieszkańców. 

– Kiedyś usłyszałem od jednego 
z nich, że nie po to kupił sobie dom w 
Zalesiu Dolnym, żeby mieć pod oknami 
parking – wspomina Pan Bartłomiej. – I 
żebyśmy sobie parkowali pod własnymi 
domami.

\\\   Na parking trzeba  
poczekać

Miejsc parkingowych brakuje. Po 
tej stronie dworca nie ma ich wcale, 
choć teren przy samych torach miał być 
utwardzony już pod koniec ubiegłego 
roku. 

– Niestety jesteśmy zakładnikami 
sporu, który toczy się między PKP PLK, 
PKP Nieruchomości a wykonawcą re-
montu – informuje wiceburmistrz Pia-
seczna Robert Widz. – Mamy podpisaną 
umowę dzierżawy tego terenu, ale nie 
możemy jej na razie wykorzystać – za-
znacza. Poinformował nas również, że 
gmina planuje stworzyć miejsca par-
kingowe na terenie należącym do PKP 
wzdłuż torów aż do ulicy Orężnej.

– Oczywiście tam, gdzie to będzie 
możliwe, ze względu na istniejący nasyp 
i zabudowania – podkreśla. – W ten spo-
sób zapewnimy kilkadziesiąt nowych 
miejsc parkingowych.

Ta inwestycja również musi po-
czekać na uporządkowanie spraw z 
PKP. Kierowcy muszą się więc uzbroić 
w cierpliwość. Jak dowiedzieliśmy się 
w straży miejskiej, nie bardzo moż-
na liczyć na monitoring, który miałby 
przestraszyć złodziei rowerów i wandali 
oraz ułatwić wykrycie sprawców.

– W trakcie przebudowy PKP nie 
zgodziło się na położenie naszych kabli 
pod torami – informuje Łodyga. – Nie 
ma też zgody na przeciągnięcie ich pod 
wiaduktem – dodaje.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Parkujesz 
– ryzykujesz

32

1

AUTOR: 
JOANNA FERLIAN

Większość stara się 
parkować tak, by nie 

utrudniać innym ruchu  
i nie łamać przepisów
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\\\ PIASECZNO

Zgodnie z ubiegłorocznymi 
deklaracjami, gmina szykuje się 
do zorganizowania kolejnych 
potańcówek na Skwerze Kisiela.    

Z organizowana we wrześniu 2018 
roku impreza taneczna dedykowa-

na była seniorom z okazji 1. rocznicy 
utworzenia Piaseczyńskiej Rady Senio-
rów. Jednak na Skwerze Kisiela dosko-
nale bawili się przedstawiciele różnych 
grup wiekowych. Tańce „pod chmur-
ką” szalenie przypadły do gustu wielu 
osobom, które apelowały o powtórkę. 
Z racji jesiennej pory i aury, w roku ubie-

głym nie było już na nią szans, ale wice-
burmistrz Hanna Kułakowska-Michalak 
deklarowała, że w następnym sezonie 
warto o tym pomyśleć. Tak też się stało. 
Gmina szuka właśnie oferenta, który 
zorganizuje cztery „potańcówki na Ki-
sielu” w okresie wakacji. Imprezy zapla-
nowano w soboty 13 i 27 lipca oraz 10 
i 24 sierpnia w godzinach 17.00-21.00. 
W zakres usługi, poza prowadzeniem 
potańcówki i serwowaniem muzyki z 
drugiej połowy ubiegłego wieku, ofe-
rent ma zapewnić ławy i stoły z zada-
szeniem, dostęp do zimnych i gorących 
napojów oraz słodkiego poczęstunku w 
postaci ciastek czy drożdżówek. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Potańcówki na Kisielu
Ubiegłoroczna potańcówka bardzo przypadła mieszkańcom do gustu

\\\ PIASECZNO

Gmina kontynuuje wymianę 
nawierzchni placów zabaw.  
W tym roku czas na te wiejskie.    

P odobnie jak przed rokiem, Wydział 
Utrzymania Terenów Publicznych 

UG zamierza unowocześnić kolejne 
ogródki jordanowskie. Przetarg na to 
zadanie mówił o czterech lokalizacjach 
gminnych placów zabaw: w Wólce  
Kozodawskiej przy ul. Herbacianej 
Róży, street workout w Henrykowie 
Uroczu przy ul. Mokrej, w Jazgarzewie 
przy ul. Leśnej oraz plac zabaw „Ni-
vea” w Józefosławiu przy ul. Ogrodo-
wej. Oczywiście zakres prac zależy od 
ilości środków. Gmina zamierza na to 

zadanie przeznaczyć 250 tys. złotych. 
Wygrała oferta opiewająca na 344,4 zł 
za wymianę jednego metra kwadra- 
towego nawierzchni. Oznacza to, że 
gmina może zlecić wykonanie nowo-

czesnej, bezpiecznej nawierzchni tere-
nów rekreacyjnych na powierzchni po-
nad 725 m2. Prace mają być wykonane 
do końca listopada.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Lifting placów zabaw

Nowa nawierzchnia pojawi się m.in. na placu zabaw w Wólce Kozodawskiej

Ż Y C Z E N I A

Ż Y C Z E N I A

\\\ ProM lada dzień  
Przeprawa promowa w Gassach otwiera sezon po zimie. Już za kilka dni – po świętach – będziemy mogli korzystać z promu. 
Spinająca brzegi Wisły przeprawa cieszy się ogromną popularnością nie tylko wśród turystów; chętnie korzystają z niej też 
okoliczni mieszkańcy dojeżdżający do pracy na drugi brzeg rzeki. Prom znacznie skraca bowiem czas podróży, pozwala uniknąć 
korków i nadkładania drogi do mostu w Górze Kalwarii lub jednego z mostów warszawskich. Prom będzie pływał przez cały 
sezon, prawdopodobnie aż do późnej jesieni. 

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
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\\\ PIASECZNO

Rośnie liczba mieszkańców 
próbujących uniknąć płacenia 
za parkowanie za pomocą 
niewielkiego oszustwa. 
Niebawem nie będzie to już 
możliwe.    

J ak zapewniają radni i zarząd gmi-
ny, strefy płatnego parkowania na 

terenie Piaseczna cieszą się uznaniem 
przedsiębiorców, którzy prowadzą 
działalność w ich sąsiedztwie. Pozy-
tywnie odbierają je również klienci, 
którzy mają szanse zaparkować przy 
sklepie, aptece czy Urzędzie Gminy. 
Problematyczne bywa tylko prawid-
łowe korzystanie z regulaminu opłat 
za parkowanie. Najwięcej kłopotów 
sprawia kwestia darmowych 45 minut. 
Wiele osób zakłada, że skoro pierwsze 
45 minut jest za darmo, to płacą tylko za 
czas przekraczający ten okres. Tymcza-

sem jeśli wnosimy opłatę, bo zamierza-
my parkować dłużej niż 45 minut, jest 
ona naliczana za cały okres parkowania. 
Ta kwestia zostanie prawdopodobnie 
jasno zapisana w regulaminie płatnego 
parkowania, który niebawem zostanie 
zmodyfikowany. 

\\\   oszukują na potęgę
Modyfikacja jednak wymuszona 

jest zupełnie innym problemem. Doty-
czy to nieuczciwych kierowców, którzy 
próbują kilkakrotnie wykorzystywać 
darmowe 45 minut parkowania przy-
sługujące każdemu raz dziennie. 

– Rekordzistka miała 5 paragonów 
z jednego dnia – mówi przewodniczą-
cy Komisji Prawa i Bezpieczeństwa 
Rady Miejskiej Adam Marciniak. Z tym 
problemem do radnych zwróciła się 
jednostka obsługująca płatne parkingi 
w mieście. Okazuje się, że nieuczciwi 
mieszkańcy próbują unikać płacenia i 
wielokrotnie korzystać z darmowych 45 

minut. Ponieważ system „pamięta” nr 
rejestracyjny pojazdu, dla którego wy-
dany został danego dnia kwit parkingo-
wy, oszuści zmieniają pojedyncze cyfry 
w rejestracji. A przyłapani na rozbieżno-
ści między parkingowym dokumentem 
a tablicami rejestracyjnymi tłumaczą 
się pomyłką przy wstukiwaniu numeru. 

– Jeszcze niedawno był to jeden, 
dwa przypadki dziennie – mówi Mar-
ciniak. – Teraz kontrolerzy odnotowują 
ich co najmniej dziesięć. Tak być nie 
może – podkreśla i zapowiada mody-
fikację regulaminu i doprecyzowanie, 
że pomyłka w nr rejestracyjnym będzie 
traktowana jak brak ważnego biletu. 
Pojawiały się propozycje, by uprościć 
system i zlikwidować okres bezpłatnego 
parkowania, ale większość radnych jest 
przeciwna takiemu rozwiązaniu.

\\\   Czas na kolejną strefę
Zmiana ta prawdopodobnie będzie 

połączona z uzupełnieniem regulaminu 
o kolejną strefę płatnego parkowania. Z 
takim wnioskiem zwrócili się do gminy 
przedsiębiorcy z ulicy Puławskiej. 

– Z ich obserwacji wynika, że spo-
ro miejsc parkingowych wzdłuż ul. 
Puławskiej zajmują samochody osób, 
które przesiadają się w autobusy i jadą 
do pracy do Warszawy. Parkują tu też 
przez cały dzień pracownicy, a klienci 
nie mają szans znaleźć wolnego miejsca 
– tłumaczy Adam Marciniak. Kolejna 
strefa miałaby więc objąć odcinek ul 
Puławskiej od ul. Kusocińskiego do Pl. 
Piłsudskiego.

W dalszej kolejności brane pod 
uwagę są miejsca parkingowe przy ul 
Sierakowskiego i Warszawskiej.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Koniec z oszustwami

Kolejna strefa płatnego parkowania ma powstać przy ul. Puławskiej

\\\ PIASECZNO

Współpraca gminy, powiatu  
i GDDKiA zaowocuje wreszcie 
poprawą sytuacji  
na skrzyżowaniu DK79  
w Żabieńcu.    

G mina przekazała powiatowi 100 
tys. złotych na opracowanie pro-

jektu przebudowy jednego z najbardziej 
uciążliwych skrzyżowań na terenie gmi-
ny. Chodzi o przejazd przez drogę kra-
jową nr 79 między Żabieńcem a Siedli-

skami. Wielu kierowców wykorzystuje 
ten trakt, by ominąć przejazd przez cen-
trum Piaseczna. Niestety włączenie się 
do ruchu w drogę krajową, a następnie 
skręt w ulicę Polną czy ul. Główną, przy 
dużym strumieniu ruchu na „krajówce”,  
wymaga cierpliwości i umiejętności. 
Rozwiązaniem tego problemu ma być 
przebudowa skrzyżowania i zaopatrze-

nie go w sygnalizację świetlną. Powiat 
jest już po wstępnych ustaleniach z Ge-
neralną Dyrekcją Dróg Krajowych i Au-
tostrad, która nie ma nic przeciwko tej 
inwestycji, a wręcz jest skłonna dołożyć 
do niej środki finansowe.

– Po przyjęciu do naszego budżetu 
pieniędzy z gminy Piaseczno, podpi-
szemy porozumienie z GDDKiA – mówi 
starosta Ksawery Gut. – Projekt chcieli-
byśmy przygotować jeszcze w tym roku, 
a w przyszłym zająć się przebudową 
– zapowiada. W budżecie powiatu na 
rok 2019 na to zadanie zapisano 120 
tys. złotych.                       Joanna Ferlian

Skrzyżowanie 
doczeka się świateł

Obecnie by przejechać przez DK79, kierowcy muszą liczyć na życzliwość innych 
użytkowników drogi

Wielu kierowców 
wykorzystuje ten trakt, 

by ominąć przejazd 
przez centrum Piaseczna
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W obecności uczniów, grona pedagogicznego i mieszkańców gmi- 
ny Tarczyn burmistrz Barbara Galicz wspólnie z Marszałkiem Senatu 
Stanisławem Karczewskim, Panią Bożeną Żelazowską z urzędu Mar- 
szałkowskiego Województwa Mazowieckiego, Dyrektor Szkoły Panią 
Beatą Zaradkiewicz oraz Przewodniczącym Rady Miejskiej Mirosławem 
Faliszewskim przecięła wstęgę.  Następnie w nawiązaniu do tradycji 
sadzenia drzew ze szczególnych okazji, na dziedzińcu szkoły znalazły 
swoje miejsce dwa okazałe platany, które swoje imiona zawdzięczają 
burmistrz Barbarze Galicz i Marszałkowi Stanisławowi Karczewskie- 
mu. Poświęcenia nowego obiektu szkolnego dokonał Ksiądz Prałat 
Władysław Michalczyk.

funkcjonalna całość 
Modernizacja szkoły w Tarczynie polegała na rozbudowie istnie- 

jącego obiektu o nową część dydaktyczną. Środkowe skrzydło obiektu 
zostało podwyższone o jedną kondygnację, północne skrzydło, w rejo- 
nie sali gimnastycznej zostało rozebrane i wybudowane od nowa. W po- 
większonej przestrzeni znajduje się 11 nowych sal lekcyjnych, wypo- 
sażonych w najnowocześniejszy sprzęt elektroniczny w postaci tablic 
interaktywnych i zestawów komputerowych, gabinety specjalistyczne, 
biblioteka, świetlica, mała sala gimnastyczna oraz wydzielona część 
przedszkolna. Część historyczna została gruntownie zmodernizowana 
poprzez wymianę instalacji elektrycznej i pokrycia dachowego. Odno- 
wione zostały wszystkie wnętrza, włącznie z posadzkami i drzwiami. 
Korytarze i sale nabrały nowych, żywych barw. Cały teren oraz bu-
dynek są dostępne dla osób niepełnosprawnych, a wszystkie pomiesz- 
czenia szkoły są ze sobą funkcjonalnie powiązane. Nowego blasku 
nabrało otoczenie placówki. Teren szkoły został powiększony o parking 
umożliwiający rodzicom komfortowe odprowadzanie dzieci na zajęcia. 

Wizytówka gminy
Inwestycja o wartości ponad 10 mln zł została zrealizowana z na- 

kładów własnych gminy Tarczyn. – Było warto i nawet przez mo-
ment nie mieliśmy wątpliwości co do celowości realizacji tego pro-
jektu – podkreśla burmistrz Barbara Galicz. Nie kryje też radości  
z możliwości oddania uczniom w użytkowanie nowoczesnego kom-
pleksu oświatowego, zapewniającego uczniom doskonałe warunki  
do nauki: – Powstała placówka na miarę XXI wieku. Jest i będzie 
wspaniałą wizytówką naszej gminy. Stworzone komfortowe warunki 
pozwolą naszym dzieciom poszerzać umiejętności, rozwijać zain-
teresowania, pasje z wiarą patrzeć w przyszłość. Piękny budynek to 
tylko część szkoły, a zasadniczą jej treść i wartość stanowią uczniowie. 
To dla nich ma to być miejsce szczególne, miejsce, do którego chętnie 

co dzień będą przychodzić, miejsce, gdzie będą królowały: mądrość, 
życzliwość, przyjaźń. Mury tej placówki mają być wypełnione marze-
niami i sukcesami uczniów, dla których czas tu spędzony będzie 
wspaniałym okresem życia, aby po ukończeniu edukacji  powracali do 
tej szkoły w dobrych wspomnieniach.

Pan Marszałek Stanisław Karczewski pogratulował włodarzom 
gminy przemyślanej inwestycji i właściwych patriotycznych postaw 
oraz przekazał na ręce Dyrektor Szkoły Pani Beaty Zaradkiewicz projek-
tor multimedialny.

duże wsparcie
Nie udało by się przeprowadzić tak olbrzymiej inwestycji, gdyby 

nie decyzja i wsparcie radnych tej i poprzedniej kadencji, i wszystkich 
osób bezpośrednio lub pośrednio zaangażowanych w realizację tego 
przedsięwzięcia. Pani Burmistrz słowa podziękowania skierowała  
do Rady Miejskiej, do Rady Rodziców za sfinansowanie wyposażenia 
pięknej pracowni muzyczno-plastycznej, do Pana Metina Elgina – prez-
esa firmy TURKA za sfinansowanie zakupu nowoczesnego wyposażenia: 
10 tablic interaktywnych i 16 komputerów, do Państwa Bartłomieja i 
Magdaleny Turskich z firmy TANGA za sfinansowanie galerii plakatów, 
oraz do Pana Pawła Lebiedzińskiego – architekta, do prezesa firmy 
ZAB-BUD Pana Andrzeja Zaboklickiego – wykonawcy projektu, do Pa- 
na Pawła Ułasika – kierownika budowy, do Pani Bożeny Kocój – ar-
chitekt wnętrz i do wszystkich osób nadzorujących i wspomagających 
realizację zadania. Wspólnie jesteśmy dumni z osiągniętego celu.

występy talentów
Następnie odbyła się część artystyczna, w czasie której ucznio-

wie zaprezentowali na scenie specjalnie przygotowany na ten dzień 
program. Szeroki wachlarz wokalno-muzyczno-tanecznych talentów 
spotkał się ze wzruszeniem oraz podziwem dla pracy opiekunów  
i umiejętności dzieci i młodzieży. Nad występami dzieci czuwali Pani 
Bożena Majewska, Pan Łukasz Podsiadły i Pani Aleksandra Wójcik. 
Na uwagę zasługiwał również wiersz o patronie szkoły oraz oprawa 
towarzysząca pocztom sztandarowym.

Ostatnim punktem programu tej wyjątkowej uroczystości była 
możliwość zwiedzenia nowoczesnej placówki. Zaproszeni goście pod- 
kreślali, że nie spotkali się jeszcze z tak piękną szkołą, gotową zmierzyć 
się z realiami dzisiejszej bardzo wymagającej rzeczywistości.

Dzień ten pozostanie w pamięci jako wielkie wydarzenie, które 
potwierdziło, że marzenia o nowej, nowoczesnej szkole stały się 
rzeczywistością.

w czwartek 04 kwietnia br. odbyło się uroczyste otwarcie 
zmodernizowanej i przebudowanej szkoły podstawowej im. ju- 
liana stępkowskiego w tarczynie. firma turka sfinansowała 
zakup nowoczesnego wyposażenia dla szkoły (10 tablic interak-
tywnych i 16 komputerów) o łącznej wartości ponad 130 tys. zł. 
Czym się państwo kierowali?

Wierzymy, że w ten sposób uda nam się dać dobre świa- 
dectwo i zachęcić inne firmy oraz organizacje do pomocy lokal- 
nej społeczności na miarę własnych możliwości. Będzie nam 
również niezmiernie miło, jeśli nasi pracownicy, którzy w ogrom-
nej większości mieszkają na terenie Gminy Tarczyn, będą mogli 
z dumą twierdzić, iż pracując dla firmy TURKA wspólnymi siłami 
budują możliwość dzielenie się dobrem.

dlaczego wybór dofinansowania padł na szkołę podstawową 
im. juliana stępkowskiego w tarczynie?

Nasz wybór był podyktowany chęcią inwestowania w to, 
co najcenniejsze, czyli młodych mieszkańców naszej lokalnej 
społeczności. Wierzymy, iż w dzisiejszych czasach rozwój techno-
logiczny jest niezwykle ważną i nieodłączna częścią życia każdego 
z nas. Ważne, aby dzieci miały możliwość pracy na nowoczesnym 
sprzęcie. W związku z powyższym chcielibyśmy, aby dzieci mogły 
bez przeszkód podążać za duchem czasu, a przy pomocy zaku- 
pionego przez nas sprzętu jeszcze szybciej i skuteczniej rozwijać 
się i zdobywać cenną wiedzę.

dzięki tego rodzaju inicjatywom, państwa firma stanowi 
wzór działalności na rzecz najwyższej jakości edukacji oraz 
rozwoju lokalnej społeczności. Czy mają państwo w planach 
angażowanie się również w inne obszary życia mieszkańców 
naszej gminy?

Tak, nasza pomoc i dofinasowanie nie jest jednorazowa i bę- 
dziemy starali się wspomagać w pierwszej kolejności nasz region 
a w miarę możliwości rozszerzyć do całej Polski. Dlatego też bę- 
dziemy wdzięczni za przekazywanie nam informacji o wszelkich 
planowanych inwestycjach lub potrzebach instytucji pożytku 
publicznego, które będą trudne do wykonania wyłącznie z pub-
licznych środków finansowych. Chcemy wyrazić głębokie zainte- 
resowanie naszą lokalną społecznością i wspomagać ją w miarę 
nadarzających się możliwości.

dziękuję za rozmowę.

Nowoczesna szkoła 
marzeń i sukcesów
w czwartek 4 kwietnia br. odbyło się uroczyste otwarcie zmodernizowanej i przebudowanej  
szkoły podstawowej im. juliana stępkowskiego w tarczynie. w uroczystości udział wzięli:  
Marszałek senatu – stanisław Karczewski, Ks. prałat proboszcz parafii p.w. Św. Mikołaja  
w tarczynie, przewodnicząca Komisji Kultury i dziedzictwa Narodowego – bożena Żelazowska 
(reprezentująca Marszałka województwa Mazowieckiego Adama struzika), dyrektor Instytutu  
genetyki i Hodowli Zwierząt polskiej Akademii Nauk – profesor jarosław Horbańczuk,  
wykonawcy inwestycji, samorządowcy, radni gminy tarczyn, sołtysi, dyrektorzy szkół  
i jednostek organizacyjnych oraz społeczność lokalna.

Urząd Miejski w Tarczynie  ul. juliana stępkowskiego 17, tel. 22 715 79 00, www.tarczyn.pl

WYWIAd Z PANEM METINEM ELGINEM  
– prEZEsEM fIrMY turKA.
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Kalwaryjskie misterium to największe takie widowisko na Mazowszu. W XXI wieku odbyło się  
po raz 9., jednak misteria pasyjne zostały w Górze Kalwarii zapoczątkowane już w XVII wieku. Góra 
Kalwaria, jako Nowa Jerozolima, aż do rozbiorów była uznawana za religijną stolicę Mazowsza. 
Dlatego to tutaj misteria pasyjne przybrały niezwykłą formę. 
Po dwustu latach, 9 lat temu przygotowywanie misteriów wznowiło Bractwo Misterium Męki 
Pańskiej, założone właśnie po to, aby kultywować tradycję pasyjną Góry Kalwarii. 

Reżyserem widowiska jest Łukasz Głodek. Aktorami są amatorzy – mieszkańcy, radni; swoje role 
tradycyjnie mieli także burmistrz, wiceburmistrz i przewodniczący Rady Miejskiej. 

Misterium Męki Pańskiej 

1. Ukrzyżowanie Jezusa
2. Łukasz Głodek, jako biskup Stefan Wierzbowski, założyciel Nowej Jerozolimy
3. Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski, wiceburmistrz Mateusz Baj oraz przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita,  
także mieli swój udział w Misterium
4. Sąd Piłata nad Jezusem to scena, w której trudno uwierzyć, że widowisko jest odgrywane przez amatarów

\\\ POWIAT

Informacja o tym, że uczniowie 
mogą nie zostać sklasyfikowani 
w terminie, a tym samym 
dopuszczeni do matur, 
poruszyła opinię publiczną pod 
koniec ubiegłego tygodnia.      

K iedy rozpoczynał się strajk na-
uczycieli, mówiono z niepokojem 

przede wszystkim o uczniach ostatnich 
klas gimnazjów i ósmoklasistach. To oni 
bowiem w tym i poprzednim tygodniu 
przystąpili do swoich egzaminów. Roz-
poczynające się dopiero 6 maja matury 
wydawały się niezagrożone, bo nikt nie 
zakładał, że strajk potrwa aż miesiąc. 
Niewtajemniczeni nie pomyśleli jednak 
o tym, że aby uczeń mógł  przystąpić do 
matury, musi wcześniej zostać sklasyfi-
kowany. Maturzyści swoje świadectwa 
ukończenia szkoły otrzymują zawsze 
pod koniec kwietnia. Zgodnie z kalen-
darzem roku szkolnego, do 26 kwietnia 
muszą się odbyć rady klasyfikacyjne. 
Te szkoły wyznaczają oczywiście w 
różnych terminach. Różnie też ustaliły 
termin wpisania ocen do dziennika. W 
niektórych liceach nauczyciele zrobili 
to jeszcze przed rozpoczęciem strajku. 
Biorący w nim udział nie mogą bowiem 
podejmować jakichkolwiek działań 
związanych z wykonywaniem pracy, w 
tym logować się do dziennika elektro-
nicznego.

– Rada Pedagogiczna IV LO im. rtm. 
Witolda Pileckiego w Piasecznie wyraża 
ubolewanie z powodu braku rozmów i 
porozumienia między stroną rządową 
a nauczycielami. Czując głębokie zanie-
pokojenie zaistniałą sytuacją, zmusze-
ni jesteśmy poinformować, że podczas 
trwającego w naszej szkole strajku, po-
wstrzymujemy się od czynności służ-
bowych i w związku z tym zachodzi 
obawa o terminowe przeprowadzenie 
klasyfikacji klas maturalnych – napisali 
11 kwietnia na szkolnej stronie inter-
netowej nauczyciele piaseczyńskiego 
liceum. To oczywiście wywołało kolejną 
falę dyskusji na temat traktowania ucz-
niów jako „zakładników” strajku. 

W poniedziałek15 kwietnia Staro-
stwo Powiatowe w Piasecznie opubliko-
wało jednak informację, że we wszyst-
kich szkołach średnich prowadzonych 
przez powiat oceny zostały wystawione, 
a rady pedagogiczne zostaną zwołane. 

– W naszej szkole nauczyciele pra-
cują lub strajkują do godziny 15.00. 
Potem zawieszają strajk na czas rady 
pedagogicznej – poinformowała nas 
dyrektor IV LO w Piasecznie Barbara 
Chwedczuk. – Uczniowie zostaną więc 
sklasyfikowani i dopuszczeni do matury, 
a co dalej, to już odrębna kwestia.

Zapewne podobnie problem ten 
rozwiążą pozostałe szkoły średnie na 
terenie powiatu piaseczyńskiego.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Matury (nie)zagrożone
Strajkujący nauczyciele IV LO zawieszą strajk, by sklasyfikować maturzystów
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AUTOR: JOANNA GRELA
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\\\ PIASECZNO

Nowa kamienica obok budynku 
sądu w Piasecznie budzi 
kontrowersje, bo nie pasuje 
do otoczenia. Jedna z radnych 
zażądała nawet z jej powodu 
powołania głównego architekta 
czy urbanisty.       

A rchitektura w mieście powinna 
żyć, stać się ważnym punktem i 

wyznacznikiem przestrzeni miejskiej. 
Kamienica, która została odsłonięta na 
początku roku, wywołując niemały szok 

wśród mieszkańców, jest budynkiem 
modernistycznym. Można śmiało uznać, 
że nie pasuje do większości budynków 
w rejonie Skweru Kisiela. Niemniej 
warto podkreślić, że jest to dla niego 
komplement. 

Stwierdza to nawet Mazowiecki 
Wojewódzki Konserwator Zabytków 
(MWKZ), który wydał pozytywną opi-
nię na temat tego projektu. 

– Projektowana zabudowa za-
myka jedną z pierzei ul. Kościuszki. 
Przewidziana została w nowoczesnej 
estetycznej formie, z jednoczesnym 
utrzymaniem skali sąsiadującej zabu-

dowy. Biorąc pod uwagę niską jakość 
zabudowy sąsiedniej, obiekt będzie się 
pozytywnie wyróżniał w krajobrazie 
miejskim. Zamykał będzie także oś wi-
dokową wzdłuż budynku Urzędu Gminy 
– czytamy w opinii MWKZ.

Mimo to radna Hanna Krzyżewska 
podczas lutowej sesji złożyła interpe-
lację w sprawie powołania główne-
go urbanisty bądź architekta, który 
powstrzymałby powstawanie takich 
„kwiatków”. Do tego uznała, że stosow-
nie byłoby, gdyby projekt nawiązywał 
do sąsiadującej z nim starej kamienicy. 

Budynek sąsiaduje jednak z kamie- 
nicą z roku 2000, z wykuszami w stylu 
zakopiańskim, pokryto dachem z brą-
zowej blachodachówki, o elewacji w 
kolorze brzoskwiniowym. 

– Nasza kamienica to jedyny bu-
dynek przy Skwerze Kisiela, który w 
jakikolwiek sposób podejmuje dialog 
z zabudową historyczną. Budynek, 
o którym rozmawiamy, to budynek 
łaźni, zbudowany w 1924 roku, zbu-
rzony i odbudowany w latach 80., ale 

według oryginalnego projektu. Przede 
wszystkim nawiązujemy do niego ko-
lorem, to jedyne białe budynki, które 
widać ze środka Skweru – mówi nam 
Przemysław Wielądek z pracowni PDV 
Architekci, która jest autorem projektu 
kamienicy koło sądu. – Także potrójny 
układ okien oraz symetria południowej 
fasady są zaczerpnięte z łaźni.

Oczywiście kamienica zaprojek-
towana przez PDV Architekci jest mo-
dernistyczna i nie należy doszukiwać 
się w niej wyraźnego podobieństwa do 
budynku łaźni. Architekci nie chcieli hi-
storyzować, tylko nawiązać do budynku, 
który jest jednym z symboli Piaseczna 
i jedynym wartościowym przy Skwe-
rze Kisiela, dialog. Jeśli się przyjrzeć 
południowej fasadzie kamienicy oraz 
frontowej fasadzie łaźni, podobieństwo 
jednak widać.

Natomiast faktycznie, na tle blado-
różowych, bladożółtych i brzoskwinio-
wych elewacji, biała kamienica aż razi. I 
chociaż nikt nie narzeka na jej kolor, to 
na tle innych budynków o finezyjnych 
kolorach elewacji ta biel sprawia, że bu-
dynek jest widoczny z daleka.  

Warto też zauważyć, że kamienica 
sąsiaduje z olbrzymim gmachem sądu, 
którego jakość wykonania jest wątpli-
wa, co widać chociażby po spadającym 
na wejściowe schody tynku. Urząd  
Miasta z kolei, który po termomoder-
nizacji zyskał różowy kolor, także trud-
no uznać za wzór do naśladowania. 
Jego wygląd poprawiły zamontowane  
niedawno zewnętrzne żaluzje, jednak 

dalej nie należy wymagać od architek-
tów, aby nawiązywali właśnie do tego 
budynku. 

Dach kamienicy zachowuje skosy 
(które są zresztą wymagane w miejsco-
wym planie zagospodarowania prze-
strzennego) nawiązując do sąsiednich 

kamienic, ale w części jest płaski, po-
dobnie jak dachy sąsiadujących z nią 
gmachy sądu oraz urzędu. 

Ważne, że dzięki nowej kamienicy 
ciąg budynków przy ulicy Kościuszki nie 
kończy się już ślepą ścianą.

Nie ma na świecie budynku, który 
podobałby się wszystkim. Nie można 
jednak nowej kamienicy zarzucić, że nie 
pasuje do miejsca, w którym ona po-
wstała, że nie wpisuje się w otoczenie, 
bo jak zwrócił uwagę konserwator, to ja-
kość pozostałych budynków jest niska. 

Pozostaje mieć nadzieję, że w lo-
kalach na parterze powstaną miejsca 
otwarte dla mieszkańców, które wpłyną 
na jakość miejskiej przestrzeni, prze-
znaczonej przede wszystkim dla ludzi.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Nowa kamienica

„Biorąc pod uwagę 
niską jakość zabudowy 

sąsiedniej, obiekt 
będzie się pozytywnie 

wyróżniał w krajobrazie 
miejskim.”

Kiedy się przyjrzeć 
południowej fasadzie 

kamienicy oraz 
frontowej fasadzie łaźni 
podobieństwo jednak 

widać

Kamienica wyróżnia się na tle sąsiadujących budynków

\\\ POWIAT, KRAJ

Związkowcy przygotowują 
się do sporu zbiorowego, 
który zakończyć się może 
ogólnopolskim strajkiem,  
w którym pracownicy pomocy 
społecznej wstrzymają 
wykonywanie pracy.      

O gólnopolski Protest Pracowni-
ków Pomocy Społecznej trwa od 

października 2018 r. Walczą oni m.in. 
o zmianę przepisów dotyczących pra-
cowników socjalnych oraz asystentów 
rodziny, zmiany w systemie świad-
czeń rodzinnych, wychowawczych 
oraz alimentacyjnych, zrównanie oraz 

podwyższenie wynagrodzeń pracow-
ników zatrudnionych na stanowiskach 
w samorządowych jednostkach organi-
zacyjnych pomocy społecznej z pracow-
nikami zatrudnionymi na stanowiskach 
w urzędach gmin i miast (wszystkie 
postulaty opisane są na stronie http://
federacja-socjalnych.pl/).

– Bezpośrednią przyczyną podjęcia 
kroków zmierzających do protestu jest 
ignorowanie i lekceważenie postula-
tów środowiskowych, a ostatnio także 
zerwanie przez Ministerstwo Rodziny, 
Pracy i Polityki Społecznej prowadzone-
go z trudem dialogu – informuje Polska 
Federacja Związkowa Pracowników 
Socjalnych i Pomocy Społecznej (PFZP-
SiPS). 

Ponieważ dotychczasowe nieinwa-
zyjne działania (pikieta w Warszawie 
czy Czarny Tydzień) nie przyniosły 
skutku, pracownicy społeczni w całej 
Polsce mogą przerwać pracę.

– Przyszedł czas kolejnej mobilizacji 
i jednocześnie sprawdzian dla całego 
naszego środowiska zawodowego. Roz-
poczynamy zbieranie deklaracji doty-
czących udziału związków zawodowych 
oraz osób niezrzeszonych w ogólnopol-
skim strajku pomocy społecznej – infor-
muje na swojej stronie PFZPSiPS. – Jeśli 
nie uda nam się zmobilizować, wszystko 
wskazuje, że najbliższe lata będą dla nas 
i polskiej pomocy społecznej czasem 
dryfowania w kierunku jeszcze więk-
szego braku szacunku, przekładające-
go się na poziom naszych uposażeń, 
obciążania nas i gmin zadaniami bez 
zapewnienia środków na ich realizację 
oraz pogorszeniem i tak już tragicznych 
warunków pracy. Strajk pracowników 
pomocy już trwa i realizuje się poprzez 
odchodzenie z zawodu naszych koleża-
nek i kolegów. 

Federacja informuje także, że  aby 
mogło dojść do strajku, konieczne jest 
przeprowadzenie określonej w ustawie 
procedury rozwiązywania sporów zbio-
rowych, a spór może toczyć się formal-
nie jedynie wobec pracodawcy i ozna-
cza zgłoszenie żądań wobec każdego z 
pracodawców osobno. Podkreślają, że 
dopiero na końcu tego procesu, który 
ma kilka etapów, możliwe jest przepro-
wadzenie strajku generalnego.

Joanna Grela

Protest pracowników pomocy społecznej trwa od października
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Czy dojdzie do strajku?
\\\  Dzięki współpracy pomiędzy funk- 
cjonariuszami z wydziału kryminalnego 
z Piaseczna i dzielnicowymi z poste- 
runku w Zalesiu Górnym ustalono, że 
jeden z młodych mężczyzn może mieć 
związek z uprawą konopi indyjskich. 
Informacja potwierdziła się, na miej- 
scu policjanci ujawnili profesjonalnie 
zorganizowaną uprawę.
W specjalnym namiocie były aż 102 
donice z młodymi roślinami konopi. 
Ponadto mundurowi w jednym z 
pomieszczeń znaleźli 6 opakowań go-
towego suszu marihuany, a także toreb-
ki, tzw. dealerki. Sprawa ma charakter 
rozwojowy.
\\\  W poniedziałek, tuż przed północą, 
na ul. Literatów w Konstancinie-Je- 
ziornie patrol pieszy podczas legity-
mowania 21-latka wyczuł specyficzny 
i znajomy zapach. Przeprowadzona 
przez doświadczonych funkcjonariuszy 
kontrola tylko to potwierdziła. 21-latek 
posiadał przy sobie porcję marihua-
ny oraz tabletkę ecstasy. Mężczyzna 
został zatrzymany i nie uniknie teraz 
odpowiedzialności karnej. Policja przy- 
pomina, że w Polsce posiadanie na- 
wet najmniejszej ilości środków 
odurzających jest zabronione.
\\\  Dzielnicowi z posterunku policji w 
Zalesiu Górnym przez kilka dni obser-
wowali teren przyległy do tutejszego 
dworca PKP. Z ich ustaleń wynikało, 

że za licznymi kradzieżami rowerów, 
nie tylko na terenie Zalesia, może 
odpowiadać mężczyzna, którego wi- 
zerunek był policjantom już znany.
Został on zauważony, gdy wysiadł z po- 
ciągu jadącego z Warszawy, jednak 
w chwili, gdy dzielnicowi chcieli do 
niego podejść, mężczyzna zaczął 
uciekać. Pościg nie trwał długo, bo 
po kilkudziesięciu metrach został on  
zatrzymany przez sierż. szt. Roberta 
Sybickiego.
Jak wynika z pierwszych ustaleń, 29-let-
ni mieszkaniec Warszawy jednoślady 
kradł nie tylko na terenie naszego po- 
wiatu. Na swoim koncie może ich mieć 
nawet kilkadziesiąt. Sprawę przejęli 
policjanci z wydziału dochodzeniowo-
-śledczego w Piasecznie.
Policja apeluje do wszystkich osób ko- 
rzystających z jednośladów o ich pra- 
widłowe zabezpieczenie, a także o sko- 
rzystanie z możliwości ich oznakowania 
po wcześniejszym kontakcie ze swoim 
dzielnicowym.
\\\  Policjanci z wydziału kryminalne-
go z Piaseczna prowadzili działania 
operacyjne związane z kradzieżami 
oleju napędowego, których dokony-
wano najczęściej nocą na stacjach 
paliw z parkingami dla ciężarówek.
W nocy, kiedy kierowcy ciężarówek 
spali, kradzione były znaczne ilości 
paliwa. Po ostatniej kradzieży w dniu 
3 kwietnia, kiedy z jednego pojazdu 
skradziono 120 litrów oleju napędo-
wego, policjanci swoją uwagę skie-
rowali na 33-letniego mieszkańca 
Piaseczna.
Został on zatrzymany i osadzony w 
policyjnej celi. Sprawa ma charakter 
rozwojowy.

\\\ P0WIAT NA SygNALE
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Urząd Miasta i GMiny Piaseczno  ul. kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 
21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2018 r., poz. 2204 ze zm.) 
informuje, iż na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5 – 
na I piętrze oraz na stronie internetowej www.piaseczno.eu został udostępniony do pub- 
licznej wiadomości wykaz nieruchomości gminnych przeznaczonych do sprzedaży – 
nieruchomość niezabudowana, oznaczona jako działka ewid. nr 43/3 o pow. 139 m2, 
położona w obr. 16 m. Piaseczno w rejonie ul. Kniaziewicza i ul. Wojska Polskiego, 
przeznaczona do sprzedaży w trybie przetargu nieograniczonego.  

Informacja o wywieszeniu wykazu nieruchomości  
przeznaczonych do zbycia przez gminę piaseczno 

Urząd Miasta i GMiny Góra Kalwaria ul. 3 Maja 10,  tel. 22 727 34 11, www.gorakalwaria.pl

objazd po najciekawszych lokalnych miejscach 
rozpocznie się (o godz. 9.00) i zakończy (o 12.00) 
 pod kalwaryjskim ratuszem. Długość trasy: około 
30 kilometrów. po wycieczce dla uczestników zos-
tanie przygotowany poczęstunek. Na rajd trzeba 
się zapisać. Karta zgłoszeniowa (oraz regulamin) 
dostępna jest w Centrum Informacji Kulturalnej 
i Turystycznej w Górze Kalwarii (ul. ks. Sajny 1) 
i na stronie www.biblioteka.gorakalwaria.pl. 
Wypełnioną kartę należy zostawić w CIKiT lub 
wysłać na adres cikit@gorakalwaria.pl.

W czasie sobotniej imprezy na rynku (począ- 
tek o 13.00) panować będzie piknikowa atmosfe- 
ra. Staną stoiska promocyjne i edukacyjne licznych 
partnerów wydarzenia, oferujące m.in. regional- 
ne smakołyki. Będzie można wziąć udział w war-
sztatach rodzinnych „Las w słoju” (zapisy pod 
numerem telefonu 508 677 581, liczba miejsc 
ograniczona), skorzystać z fotobudki, znakowania 
rowerów czy wysłać bezpłatnie specjalną pocz- 
tówkę z pozdrowieniami z Góry Kalwarii.

Na pewno nie będą się nudzić najmłodsi. 
Atrakcje dla nich to m.in. spotkania ze szczud-
larzem, kuglarzem i artystą malującym twarze 
oraz sportowy tor przeszkód.

Ponadto ratownicy z Piaseczyńskiego WOPR 
dadzą pokaz nurkowania i udzielania pierwszej 
pomocy, policja opowie o bezpieczeństwie w ru-
chu drogowym, zobaczymy w akcji uprawiających 
sztuki walki, a Dariusz Baranowski podzieli się 
z mieszkańcami ciekawostkami związanymi ze 
swoją karierą.

Turystyczny piknik nie obędzie się bez muzyki 
– zarówno ludowej, związanej z nadwiślańskim 
regionem Urzecze (URZECZEni i Powsinianie), 
jak i rockowej (zespół 1One, który może się po- 
chwalić koncertem przed legendarną grupą Deep 
Purple). Ten drugi występ (początek o 17.00) 
zakończy imprezę.

Serdecznie zapraszamy!

Zacznij sezon rowerowy 
w sErCu urZECZA!

były kolarz szosowy dariusz baranowski, trzykrotny zwycięzca  
tour de pologne, poprowadzi wycieczkę rowerową po gminie  

góra Kalwaria. będzie to jedna z atrakcji Otwarcia sezonu turystycznego 
na urzeczu, które odbędzie się 27 kwietnia.

Na podstawie art. 17 pkt. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodaro- 
waniu przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 1945 ze zm.) oraz  art. 39 ust. 1 pkt. 1 ustawy  
z dnia 3 października 2008 r. o udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 
społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko  
(t.j. Dz. U. z 2018 r., poz. 2081 ze zm.), zawiadamiam o przedłużeniu terminu składania  
wniosków w związku z przystąpieniem do sporządzenia miejscowego planu zagospo- 
darwania przestrzennego wsi Chyliczki (na podstawie uchwały Nr 1086/XXXVII/2017 rady 
Miejskiej w Piasecznie z dnia 30 sierpnia 2017 r.)

przedłużony termin składania wniosków wyznacza się na dzień 21 maja 2019 r.
Z niezbędną dokumentacją sprawy można zapoznać się w Wydziale Urbanistyki i Architek-
tury Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5, Wydz. Urbanistyki i Architektury 
pokój 5 (przy sali konferencyjnej). 
• w formie pisemnej w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5;
• pocztą na adres Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno;
•  ustnie do protokołu w Wydziale Urbanistyki i Architektury Urzędu Miasta i Gminy  

Piaseczno przy ul. Kościuszki 5;
• za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e-mail: urzad@piaseczno.eu

Wnioski należy składać do Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, który jest organem 
właściwym do ich rozpatrzenia, z podaniem imienia, nazwiska lub nazwy jednostki organi-
zacyjnej, adresu wnioskodawcy, przedmiotu wniosku oraz oznaczenia nieruchomości, której 
dotyczy.

z up. Burmistrza Miasta i Gminy piaseczno
mgr inż. arch. Anna Pakulińska-Attia

Naczelnik Wydziału Urbanistyki i Architektury 

UiA.ZP.6721.6.2019.ZK
11 kwietnia 2019 r.OgłOsZENIE

o przedłużeniu terminu składania wniosków  
w związku z przystąpieniem do sporządzenia miejscowego planu  

zagospodarowania przestrzennego wsi Chyliczki 
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Urząd GMiny lesznowola  ul. Gminna 60, tel. 22 708 91 11, www.lesznowola.pl

Wyróżnione małżeństwa mieszkają w miejscowościach 
wchodzących w skład Gminy Lesznowola i są to Państwo:
– z Janczewic: Danuta i Czesław Brzezińscy;
– z Magdalenki: Irena i Stefan Małeccy oraz Maria i Wiesław 
Ułanowiczowie;
– z Łaz: Krystyna i Jan Wąsowiczowie oraz Elżbieta i Wojciech 
Grodeccy;  
– z Nowej Iwicznej: Stanisława i Jan Kucharscy, Krystyna i An-
drzej Mastalerczukowie, Bogumiła i Jan Marczakowie oraz 
Maria i Jerzy Nawrotowie;
– z Podolszyna: Krystyna i Jan Ochmanowie;
– z Warszawianki: Krystyna i Zbigniew Urbańscy.

W imieniu Prezydenta RP dekoracji medalami dokonała 
Wójt Gminy Lesznowola pani Maria Jolanta Batycka-Wąsik. 

Podczas tej ceremonii towarzyszyła jej Przewodnicząca Rady 
Gminy Lesznowola pani Bożenna Korlak.

W krótkich wystąpieniach przed samą ceremonią dekoracji 
medalami, pani Wójt i pani Przewodnicząca Rady Gminy pod- 

kreśliły szczególną rolę, jaką wypełniają małżonkowie w swo- 
ich rodzinach i w społeczności w której żyją, dając piękny, 
pozytywny przykład długoletniego pożycia małżeńskiego.  

Uroczystość uświetnił występ mieszkanki naszej gminy 
pani Aleksandry Błachnio, której akompaniował na gitarze 
pan Morten Duun Aarup. Artyści wykonali kilka pięknych  
utworów o tematyce miłosnej. 

Tradycyjnie małżonkowie otrzymali kwiaty, upominki oraz 
pamiątkowe dyplomy i albumy wraz życzeniami wielu ko- 
lejnych lat wspólnego życia w zdrowiu oraz pogody ducha  
w życiu codziennym.

W imieniu całej naszej gminnej społeczności, składamy 
Szanownym Jubilatom serdeczne gratulacje i wyrazy uznania 
za trud podtrzymywania więzi rodzinnych.

Ewa Lewandowska i Edyta Rowińska
z Urzędu Stanu Cywilnego

Medale za wspólne pół wieku w małżeństwie
22 marca bieżącego roku w sali konferencyjnej urzędu gminy lesznowola odbyła się niecodzienna uroczystość wręczenia medali  

za długoletnie pożycie małżeńskie jedenastu parom, które ponad 50 lat temu złożyły swoją przysięgę małżeńską.
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\\\ GOSPODARKA ODPADAMI

Koalicja 5 frakcji to  
inicjatywa kilkunastu firm  
i instytucji, które chcą, aby  
na opakowaniach pojawiły 
się proste i intuicyjne etykiety 
wskazujące konsumentowi, 
gdzie ma wyrzucić odpad.    

R ozporządzenie podpisane przez 
ówczesnego ministra środowiska 

Jana Szyszko, w sprawie szczegółowe-
go sposobu selektywnego zbierania 
wybranych frakcji odpadów, zostało 
przyjęte w grudniu 2016 roku, a zaczęło 
obowiązywać w lipcu 2017 roku. Ma za-
ledwie dwie strony. Do tej pory pojawia 
się mnóstwo pytań odnośnie sposobu 
właściwego sortowania odpadów. 

11 kwietnia odbyła się konferencja 
podsumowująca rok istnienia Koalicji 5 
frakcji. Przedstawiciele 26 organizacji 
– urzędów miast, banków, firm budow-
lanych, farmaceutycznych, usługowych, 
sieci handlowych i związków branżo-
wych, rozmawiali m.in. o wyzwaniach 
polskiego systemu gospodarki odpa-
dami oraz szansach i zagrożeniach dla 
osiągnięcia europejskich poziomów 
odzysku surowcowego.

– Od początku Koalicja dąży 
do wprowadzenia na polski rynek jed-
nolitego systemu oznakowania opako-
wań produktów, który w jasny sposób 
wskaże konsumentowi, do którego 
pojemnika wrzucić każdą część opa-
kowania – mówi Małgorzata Greszta, 
inicjatorka Koalicji 5 frakcji i prezeska 
CSR Consulting.

Systemy takie działają już w Anglii, 
we Włoszech czy w Stanach Zjedno-
czonych. W Polsce oznaczenia są już 
testowane.

– W ramach Koalicji pracujemy z kil-
koma firmami, które na własny koszt 
i głęboko wierząc w sens działania, 
testują zaproponowany system ozna-
kowania opakowań. Mamy nadzieję, 

że pierwsze produkty z odpowiednimi 
piktogramami i informacją, jak przy-
gotować opakowanie do wyrzucenia, 
znajdą się na polskich półkach już 
na przełomie lat 2019-2020 – zapew-
niła Małgorzata Greszta.

Jak miałyby wyglądać etykiety na 
opakowaniach?

Konsument, który bierze do ręki 
butelkę wody czy opakowanie po jo-
gurcie, powinien znaleźć na etykiecie 
instrukcję, gdzie wyrzucić poszczegól-
ne elementy, czyli np. odkręcić korek, 
opróżnić i zgnieść butelkę. Wypraco-
wane przez Koalicję piktogramy jedno-
znacznie wskazują, do którego z pojem-
ników na odpady należy wrzucić każdy 
z elementów opakowania produktu. Na 

pojemnikach powinien zobaczyć te sa-
me piktogramy, które nadrukowano na 
etykietach produktów.

Podczas konferencji zwrócono uwa-
gę na jeszcze jeden istotny problem.

– Mimo licznych narzędzi marketin-
gowych (spoty, reklamy, plakaty, ulotki, 
pikniki) wciąż głównymi odbiorcami 
wydają się dzieci i młodzież. Brak jest 
wyraźnego przekazu skierowanego 
do dorosłych i seniorów, jak i szerokiej 
wiedzy na temat celowości segregowa-
nia odpadów i funkcjonowania całego 
systemu gospodarki odpadowej – zwra-
ca uwagę Koalicja.

W pierwszą rocznicę powstania Ko-
alicji przedstawiciele siedmiu kolejnych 
firm i instytucji (m.in. Carlsberg, Gru-
pa Żywiec czy Urząd Miasta Wołomin) 
podpisali oficjalnie deklarację uczestni-
ctwa w inicjatywie, potwierdzając jed-
nocześnie wsparcie jednolitego systemu 
znakowania opakowań oraz prowadze-
nie działań edukacyjnych wśród swoich 
pracowników i innych interesariuszy.

– Już za rok poziom odzysku su-
rowcowego w Polsce powinien wynieść 
50%, podczas gdy teraz oscyluje w oko-
licach połowy tej liczby. Problem leży 
w niskiej jakościowo zbiórce „u źródła” 

– tak nazywamy segregowanie odpa-
dów w domach. Poziom odzysku pa-
pieru i tektury czy tworzyw sztucznych 
maleje w ostatnim czasie, choć prosta 
obserwacja wskazuje, że właśnie tych 
frakcji generujemy w domach najwięcej. 
Dlatego też Koalicja stawia na edukację 
„u źródła”, skierowaną do dorosłych: 
pracowników firm, interesariuszy na-
szych Koalicjantów. Baza sprawdzonej, 

zweryfikowanej wiedzy jest szeroko 
udostępniana w postaci użytecznych 
materiałów informacyjnych – powie-
działa Magdalena Sułek-Domańska, ini-
cjatorka Koalicji 5 frakcji i dyrektorka 
komunikacji w Grupie ENERIS.

Joanna Grela

Gdzie to wyrzucić?

Konsument, który  
bierze do ręki butelkę 
wody czy opakowanie 
po jogurcie powinien 
odczytać z etykiety 
co zrobić z każdym 

elementem opakowania

Poziom odzysku tworzyw sztucznych i papieru w ostatnim czasie maleje, a to 
właśnie tych frakcji produkujemy najwięcej

Koalicja 5 frakcji proponuje aby tak wyglądała etykieta na opakowaniu

FO
T. 

EN
ER

IS
 O

CH
RO

NA
 Ś

RO
DO

W
IS

KA

Brak jest wyraźnego 
przekazu skierowanego 
do dorosłych i seniorów, 

jak i szerokiej wiedzy 
na temat celowości 

segregowania odpadów 
i funkcjonowania całego 

systemu gospodarki 
odpadowej
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\\\ PIASECZNO

Ktoś niszczy nowe bloki, 
straszy mieszkańców i oskarża 
dewelopera. Właściciele 
mieszkań czują się bezsilni  
i mają żal do policji.    

Na nowym osiedlu przy ul. Okuli-
ckiego dochodzi do aktów wanda-

lizmu, a z pozostawionych przez rzeko-
mych sprawców wiadomości wynika, 
że ich działania to „porachunki” z de-
weloperem, który nie zapłacił ostatniej 
faktury jednemu z wykonawców.

– Ostatni list wskazuje wyraźnie to, 
czego domyślaliśmy się już wcześniej, 
że chodzi o wykonawcę elewacji – za-
uważyła jedna z mieszkanek podczas 
zebrania wspólnoty mieszkaniowej. To 
głównie elewacja była dotąd niszczona 
– mazana farbą, ostrzeliwana z paint-
balla, obrzucana ciężkimi metalowymi 
przedmiotami, np. dużymi śrubami. 
Zniszczone zostały również szklane 
drzwi wejściowe. Zdarzały się przypad-
ki wpuszczania dymu czy śmierdzących 
substancji do wnętrza budynków.

\\\   deweloper rozkłada ręce
„Przepraszamy za utrudnienia, ale 

to Kosbud swoimi oszustwami powo-
duje nasze działania” – czytamy w liście, 
który mieszkańcom rzekomo dostar-
czyli sprawcy. Tłumaczą, że te działania 
wynikają z braku środków na podjęcie 
kroków prawnych przeciwko dewelo-
perowi. I liczą na to, że to właściciele 
mieszkań w dewastowanych budyn-
kach wymuszą na przedsiębiorcy ure-
gulowanie płatności. Z uzyskanych od 
mieszkańców i administratorów dwóch 
bloków przy ul. Okulickiego 30 i 32 in-
formacji wynika, że akty wandalizmu 
zaczęły się tuż po oddaniu budynków 
do użytku, czyli w sierpniu ubiegłego 
roku. Deweloper zaprzecza, by miał ja-
kiekolwiek problemy z wykonawcami.

– Wszystkie faktury mam zapła-
cone, nie mieliśmy nawet żadnych 
opóźnień, moi wykonawcy są bardzo 
zadowoleni ze współpracy – przekonuje 
Lech Kos, prezes spółki Kosbud, która 
wybudowała bloki. Nie ma pomysłu, kto 
i dlaczego miałby szkalować jego firmę. 
Na spotkaniu wspólnoty twierdził, że 
rozmawiał z policją na ten temat wielo-

krotnie. Jednak nie zgodził się podpisać 
przedstawionej przez mieszkańców de-
klaracji współdziałania z organami ści-
gania w zakresie namierzania sprawcy 
zniszczeń. A tymczasem ich skutki ob-
ciążają tylko wspólnotę mieszkańców, 
bowiem prawie wszystkie lokale zostały 
już sprzedane. W grę wchodzi nie tylko 
naprawa zniszczeń, ale w konsekwencji 
podwyżki stawek opłat za ubezpiecze-
nie budynków.

– Za chwilę w ogóle nikt nas nie bę-
dzie chciał ubezpieczać – mówi Iwona 
Dobkowska z firmy skanIKA, admini-
strator osiedla. 

\\\   Nie czują się bezpiecznie
Sami mieszkańcy mają pretensje 

również do policji, która w ich odczuciu 
bagatelizuje problem.

– Policja nic w tej sprawie nie robi. 
Najczęściej w ogóle nie chcą przyjeż-
dżać, zwłaszcza jeśli rzecz się dzieje w 
nocy, a tak jest zazwyczaj – wyjaśnia 
nam jeden z mieszkańców. Poszkodo-
wani twierdzą, że kolejne zgłoszenia zo-
stały połączone w jedną sprawę dopiero 
na wniosek mieszkańców. Tymczasem 
pozostawiane w skrzynkach listy spra-
wiają, że czują się zagrożeni. 

„Nasze chłopaki będą się starać, aby 
nikomu z mieszkańców nic się nie stało, 
ale pomyłki mogą się zdarzać. Dlatego 
bardzo proszę, aby nie spać pod oknami 
ani na wprost okna” – czytamy w jed-
nym z listów. 

– Sprawa jest wielowątkowa – in-
formuje rzecznik Komendy Powiatowej 
Policji w Piasecznie nadkom. Jarosław 
Sawicki. – Prowadzi ją Wydział Docho-
dzeniowo-Śledczy pod nadzorem pro-
kuratora, co oznacza, że na tym etapie 
nie możemy udzielać informacji o pro-
wadzonych przez policję działaniach 
– dodaje. 

Pytanie, jak długo mieszkańcy będą 
czekać na znalezienie sprawcy i obcią-
żenie go kosztami usuwania zniszczeń? 

– Na nasze prośby o zwiększenie 
nadzoru nad osiedlem policja nie re-
aguje – tłumaczy Iwona Dobkowska. 
– Zdajemy sobie sprawę z ograniczeń 
kadrowych, ale tu chodzi o bezpieczeń-
stwo mieszkańców – podkreśla. Zwraca 
uwagę, że po zebraniu wspólnoty miesz-
kaniowej nastąpiła intensyfikacja dzia-
łań. To, podobnie jak fakt dostawania 
się na klatki schodowe, zdaniem Lecha 
Kosa oraz części właścicieli może su-
gerować, że sprawca współpracuje z 
którymś z mieszkańców. Czekając na 
efekty działań policji, zarząd wspólnoty 
mieszkaniowej planuje zaproponować 
mieszkańcom zainstalowanie monito-
ringu.  

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

SPOłECZEŃSTWO

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji  
w zakresie dróg publicznych (t.j. dz. U. z 2018 r., poz. 1474) zawiadamia się, że w dniu  8 kwietnia 2019 r. zostało wszczęte postępowanie 
w sprawie udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej:  

inwestor:         Wójt Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola
inwestycja:    rozbudowa drogi gminnej – ulicy kieleckiej w miejscowości nowa iwiczna, stara iwiczna i nowa Wola 

Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
w liniach rozgraniczających projektowanej drogi: 
drukiem wytłuszczonym – pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę Lesznowola, w nawiasach podano  
nr działki po podziale, (drukiem podkreślonym – pod inwestycję, po średniku działki po podziale poza inwestycją pozostające  
przy aktualnym właścicielu), oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jednostka ewidencyjna Lesznowola, obręb 0021 nowa iwiczna:
100, 103, 5/14, 583/1, 6/11, 14/16, 18/14, 9/34, 9/35, 9/38, 450, 13/11, 18/9, 9/13, 607, 17/9 (17/15;17/16), 17/10 (17/17;17/18;17/19), 
16/3 (16/75;16/76;16/77), 16/6 (16/73;16/74), 16/34 (16/67;16/68), 16/45 (16/71;16/72), 16/46 (16/69;16/70), 16/35 (16/65;16/66), 
16/15 (16/63;16/64), 3 (3/1;3/2), 4 (4/1;4/2), 583/2 (583/7;583/8), 5/15 (5/22;5/23), 583/3 (583/9;583/10), 5/8 (5/26;5/27), 5/17 
(5/24;5/25), 5/13 (5/28;5/29), 6/4 (6/19;6/20), 6/5 (6/21;6/22), 6/6 (6/23;6/24), 6/9 (6/25;6/26), 7 (7/1;7/2), 8/1 (8/3;8/4), 8/2 (8/5;8/6), 
14/1 (14/28;14/29), 14/4 (14/26;14/27), 14/5 (14/24;14/25), 9/21 (9/58;9/59), 9/22 (9/60;9/61), 9/26 (9/54;9/55), 9/28 (9/50;9/51), 
9/6 (9/48;9/49), 9/10 (9/46;9/47), 9/7 (9/44;9/45), 9/11 (9/42;9/43), 13/13 (13/16;13/17), 9/31 (9/56;9/57), 13/3 (13/20;13/21), 13/15 
(13/24;13/25)
jednostka ewidencyjna Lesznowola, obręb 0022 nowa Wola:
642/51, 642/60, 326 (326/1;326/2), 532 (532/1;532/2), 642/40 (642/64;642/65), 642/48 (642/66;642/67), 642/49 (642/68;642/69)
jednostka ewidencyjna Lesznowola, obręb 0025 stara iwiczna:
36, 250, 37 (37/1;37/2), 39 (39/1;39/2), 40 (40/1;40/2), 41 (41/1;41/2), 42 (42/1;42/2), 43 (43/1;43/2), 44/1 (44/3;44/4), 48/8 
(48/12;48/13), 48/9 (48/16;48/17), 51/1 (51/3;51/4), 51/2 (51/5;51/6), 52 (52/5;52/6), 23 (23/1;23/2), 24 (24/1;24/2), 25/1 (25/6;25/7), 
25/5 (25/8;25/9), 26 (26/1;26/2), 27 (27/1;27/2), 28 (28/1;28/2), 29 (29/1;29/2), 30 (30/1;30/2), 31/3 (31/2;31/3), 32 (32/1;32/2), 33/2 
(33/15;33/16), 33/5 (33/11;33/12), 33/6 (33/9;33/10), 33/18 (33/22;33/23), 33/19 (33/20;33/21), 35 (35/1;35/2)

poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi: 
przeznaczone pod budowę i przebudowę innych dróg publicznych i budowy lub przebudowy sieci energetycznej i teletechnicznej 
(w nawiasie nr działki przed podziałem):
jednostka ewidencyjna Lesznowola, obręb 0021 nowa iwiczna:
102/2, 8/4 (z dz. 8/1), 9/61 (z dz. 9/22)
jednostka ewidencyjna Lesznowola, obręb 0022 nowa Wola:
300.

akta sprawy do wglądu znajdują się w starostwie Powiatowym w Piasecznie,  ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, kancelaria 
architektoniczno-Budowlana, gdzie, od pon. do piąt. w godzinach 8-16, można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wyda-
nia orzeczenia w sprawie. 

zgodnie z art. 49 ustawy – kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za dokonane po upływie czternastu 
dni od dnia publicznego ogłoszenia.

   jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem zawiadomienia o wydaniu decyzji, 
organ będzie informował poprzez zawiadomienie w Biuletynie informacji Publicznej.

Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu 17 kwietnia 2019 r.

Nr rej. ARB.6740.1.10.2019.KS   
starosta Piaseczyński

ksawery Gut

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia  10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji  
w zakresie dróg publicznych (t.j. dz.U. z 2018 r., poz. 1474 ze zm.) zawiadamiam, że w dniu 12 kwietnia 2019 r., na wniosek  
Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, została wydana decyzja starosty Piaseczyńskiego nr  11/2019 (nr rej. arB.6740.1.1.2018.ks),  
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej polegającej na: „budowie drogi gminnej wraz rozbudową drogi powiatowej  
nr 2839W na skrzyżowaniu ulic: Gościniec, asfaltowej i Ceramicznej w Bąkówce dla zadania pod nazwą: „budowa drogi gminnej  
dP-3/2 od skrzyżowania ul. rybnej z ul. jemioły w Woli Gołkowskiej (z wyłączeniem tego skrzyżowania) do skrzyżowania ulic: 
Gościniec, asfaltowej i Ceramicznej w Bąkówce (wraz ze skrzyżowaniem)”

Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
drukiem podkreślonym – pod inwestycję, (w nawiasach podano nr działki po podziale – drukiem wytłuszczonym – pod przejęcie 
przez jednostki samorządu terytorialnego – Gminę Piaseczno i Powiat Piaseczyński, drukiem podkreślonym – pod inwestycję,  
po średniku działki po podziale poza inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości  
numerami:
jedn. ew. Piaseczno, obręb 0037 Wola Gołkowska: 
219 (219/3; 219/2, 219/4), 221/4 (221/23; 221/22, 221/24), 221/5 (221/26; 221/25, 221/27),  268/2 (268/7; 268/6, 268/8), 268/1 (268/5; 
268/11; 268/4), 268/3 (268/9; 268/10), 221/8 (221/29; 221/28, 221/30), 223 (223/2; 223/1, 223/3), 232 (232/2; 232/1, 232/3), 233/1 
(233/8; 233/7, 233/9), 234/1 (234/9; 234/8, 234/10), 236/1 (236/15; 236/14, 236/16), 237 (237/2; 237/1, 237/3),
jedn. ew. Piaseczno, obręb 0004 Bąkówka: 
1/29, 1/26 (1/43; 1/42, 1/49), 1/27 (1/52; 1/50, 1/53), 1/28 (1/45; 1/51: 1/44, 1/46), 1/25 (1/54; 1/55), 3/8 (3/13; 3/18; 3/17; 3/14), 36/1 
(36/14; 36/10; 36/11), 1/3 (1/38; 1/39), 3/6 (3/11; 3/12), 3/10 (3/15; 3/16), 25 (25/1; 25/2), 6/6 (6/9; 6/10), 
jedn. ew. Piaseczno, obręb 0013 Gołków: 
156/7, 2 (2/1; 2/2), 156/6 (156/14; 156/15), 156/8 (156/18; 156/19),1/2 (1/10; 1/11)
poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
przeznaczone podbudowę lub przebudowę innych dróg publicznych, budowę i przebudowę sieci uzbrojenia terenu, urządzeń  
wodnych lub urządzeń melioracji wodnych (w nawiasie nr działki przed podziałem):
jedn. ew. Piaseczno, obręb 0037 Wola Gołkowska: 
219/2 (219), 233/7 (233/1), 237/3 (237), 
jedn. ew. Piaseczno, obręb 0004 Bąkówka: 
6/2, 6/5, 6/10 (6/6), 1/22, 1/24, 1/46 (1/28), 1/23, 1/55 (1/25), 1/53 (1/27), 3/14 (3/8), 3/16 (3/10), 37/8, 37/12, 36/2, 36/3, 25/2 (25), 1/39 
(1/3), 1/21, 1/19, 1/17, 1/15, 1/13, 1/11, 1/9, 1/7, 3/11 (3/6), 36/11 (36/1), 
jedn. ew. Piaseczno, obręb 0013 Gołków: 
156/5, 156/15 (156/6), 159/19 (156/8), 2/2 (2), 1/11 (1/2).

z treścią decyzji nr 11/2019 z dnia 12 kwietnia 2019 r. na realizację inwestycji drogowej oraz załączonymi do niej materia- 
łami można zapoznać się w kancelarii architektoniczno-Budowlanej na parterze starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chylicz-
kowska 14, 05-500 Piaseczno.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim pośrednictwem, (starosta Piaseczyński, 
ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni od dnia jej publicznego ogłoszenia. 

zgodnie z art. 49 ustawy kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za dokonane po upływie czternastu  
dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu 17 kwietnia 2019 r.

Nr rej. ARB.6740.1.1.2018.KS   
starosta Piaseczyński

ksawery Gut

Terror 
na osiedlu

Na osiedlu „Moje miejsce” mieszka kilkadziesiąt rodzin

O g ł O s Z E N I E
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji  
w zakresie dróg publicznych (t.j. dz. U. z 2018 r. poz. 1474) czytaj dalej zrid, zawiadamiam, że w dniu 19 marca 2019 r. zostało wszczęte 
postępowanie w sprawie udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej: 

inwestor:         Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno

inwestycja:   budowa dróg gminnych ul. Okrężnej (odc. ul. Koszykowa – ul. Redutowa) i ul. Konopnickiej (odc. ul. Kopernika  
– ul. Okrężna) w Piasecznie wraz z budową i przebudową niezbędnej infrastruktury technicznej 

Działki w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
• przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej, drukiem wytłuszczonym podano nr działek pod przejęcie przez jednostkę
 samorządu terytorialnego – Gminę Piaseczno, drukiem podkreślonym podano nr działek pod inwestycję, w nawiasach podano 
nr działki po podziale, a po średniku nr działki po podziale poza inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu, oznaczone wg 
katastru numerami
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0045, jednostka ew. 141804_4 Piaseczno - miasto:
77, 79/1, 79/2, 73 (73/2; 73/1), 74/3 (74/10; 74/9), 74/4 (74/11; 74/12), 75 (75/3; 75/1; 75/2), 74/1 (74/7; 74/8), 80 (80/1; 80/2)
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0047, jednostka ew. 141804_4 Piaseczno - miasto:
1, 62/1, 39/1 (39/4; 39/3)
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0060, jednostka ew. 141804_4 Piaseczno - miasto:
100/37, 106/3, 99/2 (99/4; 99/3) 
 nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0061, jednostka ew. 141804_4 Piaseczno - miasto: 
2, 27/1, 47/4, 1/2, 46, 47/9, 4/1 (4/3; 4/4), 4/2 (4/5; 4/6), 5 (5/1; 5/2), 26 (26/3; 26/2; 26/1), 28 (28/1; 28/2), 50 (50/2; 50/1), 52/1 (52/6; 
52/7), 52/5 (52/8; 52/9), 27/3 (27/8; 27/9), 47/11 (47/15; 47/16; 47/14)

Działki poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
• działki, na których planowane jest wykonanie robót budowlanych związanych z budową lub przebudową sieci uzbrojenia 
terenu, drukiem wytłuszczonym podano nr działek stanowiących własność zarządcy drogi, na których roboty budowlane będą reali- 
zowane na podstawie oświadczenia o prawie do dysponowania nieruchomością na cele budowlane
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0045, jednostka ew. 141804_4 Piaseczno – miasto:
77, 80/2 (z dz. 80), 73/1 (z dz. 73), 71/4, 74/5, 74/9 (z dz. 74/3), 74/12 (z dz. 74/4), 75/2 (z dz. 75)
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0047, jednostka ew. 141804_4 Piaseczno – miasto:
1, 62/1, 39/2, 39/3 (z dz. 39/1)
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0060, jednostka ew. 141804_4 Piaseczno – miasto:
100/37, 99/3 (z dz. 99/2)
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0061, jednostka ew. 141804_4 Piaseczno – miasto:
 27/9 (z dz. 27/3), 47/4, 47/16 i 47/14 (z dz. 47/11), 1/1, 27/1, 47/10, 26/1 (z dz. 26), 25, 82, 4/6 (z dz. 4/2), 28/2 (z dz. 28), 50/1 (z dz. 
50), 52/2, 52/9 (z dz. 52/5), 52/7 (z dz. 52/1), 4/4 (z dz. 4/1) 

akta sprawy do wglądu znajdują się w starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, w sali 
obsługi interesanta, od pon. do pt. w godzinach 8-16, gdzie można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzecze-
nia w sprawie.  

zgodnie z art. 49 ustawy – kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za dokonane po upływie czternastu 
dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu 17 kwietnia 2019 r.

Nr rej. ARB.6740.1.7.2019.IP   

starosta Piaseczyński
ksawery Gut

O g ł O s Z E N I E

Po raz pierwszy Wielkanocny Jarmark w Górze Kalwarii odbył się w sobotę przed Niedzielą Palmową, 
w dniu, w którym odgrywane jest Misterium Męki Pańskiej. 
Było w czym wybierać! Pyszne lokalne sery, miód z Urzecza, ale również z Białowieży, a także chałwy, 
palmy wielkanocne, rękodzieło i wiele innych rzeczy niezbędnych na wielkanocnym stole można było 
kupić przy 3-go Maja. 

Wielkanocny Jarmark

1. Litewskie kiełbasy, chleby i inne 
przysmaki można było zakupić  
podczas Jarmarku

2. Chałwa w przeróżnych smakach  
to produkt, po który warto było  
zajrzeć na Jarmark

3. Lizaki i cukierki z Karmelowej  
Pokusy nie tylko pysznie wyglądają, 
ale także wspaniale smakują

1 2

3 AUTOR: 
JOANNA GRELA

Ż Y C Z E N I A
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na podstawie art. 1 ust. 2 i art. 8 ust. 1 i 6 ustawy z dnia 29 czerwca 1963 roku o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych  
(t.j. dz. U. z 2016 r. poz. 703) oraz art. 104 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku kodeks postępowania administracyjnego (t.j. dz. U.  
z 2018 r. poz. 2096 z późn. zm.), działając z urzędu 

orzekam:
o nie znalezieniu podstaw do uznania za mienie gromadzkie nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków  

jako działka ewidencyjna nr 1008/8 o pow. 0,09 ha z obrębu 0015, Czersk gmina Góra kalwaria.

UZASADNIENIE
zawiadomieniem z dnia 16 lutego 2015 r. znak rGG.6820.1.2015.GGr Burmistrz Miasta i Gminy Góra kalwaria poinformował  

strony o wszczęciu z urzędu postępowania administracyjnego w sprawie ustalenia, że nieruchomość położona na terenie wsi Czersk 
w gminie Góra kalwaria, oznaczona jako działka ewidencyjna nr 1008/8 stanowi mienie gromadzkie. 

W związku z wygaśnięciem porozumienia z dnia 24 sierpnia 1990 r., w którym kierownik Urzędu rejonowego w Piasecz- 
nie powierzył organowi miasta i gminy Góra kalwaria prowadzenie niektórych spraw należących do jego właściwości, starosta 
Piaseczyński z dniem 1 stycznia 2016 r. przejął prowadzenie przedmiotowego postępowania.

Pismem z dnia 27 września 2017 r. znak Gek-e.6621.1734.2017.jn organ wystąpił do Burmistrza Miasta i Gminy Góra kalwaria  
z prośbą o przedłożenie dowodów, iż przedmiotowa nieruchomość należała do istniejącej w okresie od 1933 r. do 1954 r. gromady 
Czersk będącej jednostką samorządu terytorialnego, mającą osobowość prawną i będącą podmiotem praw i obowiązków.

Pismem z dnia 5 lutego 2018 r. znak rGG.6822.34.2017.GGr Burmistrz Miasta i Gminy Góra kalwaria poinformował, iż w swoich 
zasobach nie posiada dokumentów, które mogły by stanowić ww. dowód.

Po przeprowadzeniu analizy dokumentów znajdujących się w archiwum Wydziału Geodezji i katastru starostwa Powiatowego  
w Piasecznie ustalono, co następuje: 

1)  W operacie założenia ewidencji gruntów nr keM-GÓr.k-e-14/61 wskazano zwolińskiego Bolesława jako władającego m. in.  
do działki nr 1008 o pow. 5,16 ha (protokół ustalenia stanu władania gruntami na obszarze Czersk gromady Czersk pow. Pia- 
seczno sporządzony w dniu 28 października 1961 r.). 

2)  W pierwszym pisanym rejestrze gruntów założonym dla miejscowości Czersk w 1966 roku na mocy dekretu z dnia 2 lutego 
1955 r. o ewidencji gruntów i budynków do działki nr 1008 o pow. 5,16 ha jako osoba władająca gruntem wpisany był zwoliński 
Bolesław (nr rej. grunt. 278).

3)  W operacie regulowania własności gospodarstw rolnych nr keM-GÓr.k-e-114/74 znajduje się odrys mapy sporządzony w dniu 
20 kwietnia 1973 r. (nr 201/2/344/73) dla nieruchomości gruntowej położonej w tatarach, nr rej. gruntów poz. 278, nr rep. k.W. 
„nier. rol. we wsi tatary nr hip. 2 rep. 978”, właściciele małż. zwoliński Bolesław i zwolińska apolonia, przedstawiający działki  
o numerach 1008/1 o pow. 0,55 ha, 1008/2 o pow. 0,49 ha, 1008/3 o pow. 1,75 ha, 1008/4 o pow. 0,97 ha, 1008/5 o pow. 1,23 ha 
i 1008/6 o pow. 0,11 ha powstałe z podziału działki nr 1008 o pow. 5,16 ha. na odrysie znajduje się klauzula „Niniejszy dokument 
służy za podstawę wpisu do księgi wieczystej stosownie do art. 1 ust. 2 dekretu z dnia 2 lutego 1955 r. o ewidencji gruntów i budynków 
/Dz. Ustaw nr 6 poz. 32/”.

4)  Powyższy stan w 1974 roku został ujawniony w ww. pisanym rejestrze gruntów założonym w 1966 roku, przy czy działka nr 
1008/6 o pow. 0,11 ha została przeniesiona do pozycji nr 334, gdzie jako osoba władająca gruntem wpisane było Prezydium 
Powiatowej Rady Narodowej Powiatowy Zarząd Dróg Lokalnych.

5)  W operacie kontroli ewidencji gruntów nr keM-GÓr.k-e-171/78, w części obliczeniowej działka 1008/6 ma wykazaną pow.  
0,09 ha, natomiast działka nr 1008/7 ma wykazaną pow. 2,75 ha (działki nr 1008/3 o pow. 1,76 ha, nr 1008/4 o pow. 0,97 ha  
i część działki nr 1008/6 o pow. 0,02 ha).

6)  W pisanym rejestrze gruntów założonym w 1978 roku do działki nr 1008/6 o pow. 0,11 ha (obok ołówkowy zapis 0,09) jako 
osoba władająca gruntem wpisany był Urząd Gminy drogi powszechnego korzystania (nr jedn. rej. 337).

7)  W operacie technicznym kontroli ewidencji gruntów nr keM-GÓr.k-e-218/92, w części obliczeniowej znajduje się informacja,  
iż w operacie kontroli z działki 1008/6 odeszło 0,02 do działki 1008/7, stąd zmiana na nr 1008/8.

8)  W pisanym rejestrze gruntów założonym w 1992 roku do działki nr 1008/8 o pow. 0,09 ha jako osoba władająca gruntem 
wpisany był Urząd Miasta i Gminy Drogi wewnętrzne (nr jedn. rej. 372).

zgodnie z aktualnymi zapisami w ewidencji gruntów i budynków obręb 0015, Czersk gm. Góra kalwaria, jedn. rej. G.372, do działki 
nr 1008/8 o pow. 0,09 ha, stanowiącej użytek gruntowy „dr” – drogi, wpisani są:

właściciel, udział: 1/1 – nieUstaLOny,
władający, udział:1/1 – Urząd Miasta i Gminy w Górze kalwarii – drogi powszechnego korzystania. 

W rubryce „kW” (księga wieczysta) brak nomenklatury prawnej.

Ponadto organ ustalił, iż w wykonaniu postanowień Uchwały Prezydium Wojewódzkiej rady narodowej w Warszawie z dnia  
24 sierpnia 1965 r. w sprawie usprawnienia zarządu mieniem gromadzkim, Wydział rolnictwa i Leśnictwa Prezydium Prn w Piasecznie 
przeprowadził inwentaryzację oraz założenie ewidencji nieruchomości mienia gromadzkiego na terenie powiatu Piaseczno. Wynik 
tej pracy (r.Viii-266/65) został przyjęty do państwowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego pod nr P.1418.2019.61. W piśmie 
z dnia 17 stycznia 1966 r. nr 23/23/65 Prezydium Gromadzkiej rady narodowej w Czersku podało wstępny wykaz mienia gromadz-
kiego znajdującego się na terenie gromady Czersk, w tym dla Czerska grunty szkolne o pow. 1,64 ha i grunty ogólne o pow. 25,07 
ha (łąki, plac pod domem O.s.P., jezioro, rynek, plac z domem, kopalnia gliny, kopalnia piasku, grzebowisko dla zwierząt). Ponadto  
w wykazie mienia gromadzkiego sporządzonym w 1966 roku przedmiotowa działka nie została wykazana.

W dniu 5 czerwca 2018 r. w sądzie rejonowym w Piasecznie pracownik tutejszego starostwa wykonał badania akt załączonych 
do księgi hipotecznej założonej w 1928 roku dla nieruchomości rolnej położonej we wsi tatary gminy Czersk, powiatu Grójeckiego, 
Województwa Warszawskiego, oznaczonej nr hip. 2 rep. 978, składającej się z osady włościańskiej zapisanej w tabeli likwidacyjnej pod 
nr 2 zawierającej powierzchni 10,2774 ha. W trakcie badania ustalono, że w 1973 roku na wniosek właścicieli od przedmiotowej księgi 
hipotecznej odłączono działkę nr 1008/6 o pow. 0,11 ha i założono dla niej odrębną księgę wieczystą.

zawiadomieniem z dnia 7 stycznia 2019 r. znak Gek.6621.582.2017.jn starosta Piaseczyński poinformował, że strony mogą 
zapoznać się i wypowiedzieć co do zebranych dowodów i materiałów oraz składać pisemne wyjaśnienia oraz wnioski. 

Mimo prawidłowego powiadomienia, strony nie skorzystały z tej możliwości we wskazanym terminie.
zgodnie z art. 8 ust. 1 ustawy o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych (t.j. dz. U. z 2016 r. poz. 703) „Starosta wydaje decyzję  

o ustaleniu, które spośród nieruchomości, o których mowa w art. 1 ust. 2 i 3, stanowią mienie gromadzkie.”
stosownie zaś do art. 1 ust. 2 ww. ustawy oprócz wspólnot gruntowych podlegają zagospodarowaniu w trybie i na zasadach 

określonych w niniejszej ustawie także nieruchomości rolne, leśne i obszary wodne, stanowiące mienie gromadzkie w rozumieniu 
przepisów o zarządzie takim mieniem, jeżeli przed dniem wejścia w życie tej ustawy były faktycznie użytkowane wspólnie przez 
mieszkańców wsi.

W myśl § 1 ust. 1 rozporządzenia rady Ministrów z dnia 29 listopada 1962 r. w sprawie zarządu mieniem gromadzkim oraz trybu 
jego zbywania (dz. U. nr 64/62 poz. 303 ze zm.) przez mienie gromadzkie rozumieć należy mienie, które do dnia wejścia w życie 
ustawy z dnia 25 września 1954 r. o reformie podziału administracyjnego wsi i powołaniu gromadzkich rad narodowych (dz. U. nr 43, 
poz. 191) stanowiło majątek dawnych gromad jako majątek gromadzki, dobro gromady oraz inne prawa majątkowe. Przepis § 1 ust. 
3 ww. rozporządzenia wskazuje zaś, że przez dawne gromady rozumieć należy gromady istniejące do dnia wejścia w życie ustawy,  
 której mowa w pkt. 1. 

tym samym, dla ustalenia czy dana nieruchomość była w dniu 5 lipca 1963 r. mieniem gromadzkim, istotny jest jej stan praw- 
ny w okresie poprzedzającym tę datę, a w szczególności to, czy nieruchomość taka należała do istniejących w okresie od 1933  
do 1954 r. gromad jako jednostek samorządu terytorialnego, mających osobowość prawną i będących podmiotami praw  
i obowiązków. konieczne jest również ustalenie, czy przed dniem wejścia w życie ustawy przedmiotowa nieruchomość była faktycz- 
nie użytkowana wspólnie przez mieszkańców wsi. 

  zebrane w toku prowadzonego postępowania dowody wykazały, że w ww. okresie obecna działka nr 1008/8 objęta była księgą 
hipoteczną nr hip. 2 rep. 978 i nie stanowiła własności gromady. 

Wobec powyższego stanu prawnego i faktycznego należy stwierdzić jak w sentencji.

Pouczenie
Od decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego (pl. Bankowy 3/5, 00-950 Warszawa) za pośrednictwem 

starosty Piaseczyńskiego, w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia.

starosta Piaseczyński

DECYZJA NR 126/2019 

GEK.6621.582.2017.JN Piaseczno, dnia 9 kwietnia 2019 r.

r E K l A M A / O g ł O s Z E N I E
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DAM PRACĘ 

Firma produkcyjna (Józefosław  
k. Piaseczna) zatrudni tapicera lub osobę 
do przyuczenia, umowa o pracę.  
praca w systemie jednozmianowym  
od poniedziałku do piątku w godzinach 
6-14.00. Tel.: 698 730 550 

Magazynier mężczyzna w wieku  
do 45 lat z prawem jazdy kat. b, praca  
w jankach 15 zł do ręki/h + premia 
umowa o pracę tel. 532 581 992 

do prac przy ciężarówkach 
 sprowadzanych, umiejętność  
spawanie, trochę malowanie,  
mycie. przygotować do sprzedaży.  
tel. 509237779 

aaaaaaa poszukujemy osób z orzecze-
niem o niepełnosprawności do pracy 
przy ochronie małej budowy w Prusz-
kowie. Doświadczenie niewymagane.  
tel. 577 303 512

firma Hal sp. z o.o. w baniosze, zatrudni 
osoby do pakowania oraz pracownika po-
rządkowego – ‘’złotą rączkę’’. wymagane 
prawo jazdy. Tel.22 7366823

Pedagog, Logopeda, Rehabilitant.  
Praca z dziećmi z zaburzeniami  
rozwojowymi na terenie piaseczna.  
Indywidualnie dobrany grafik.  
502 165 635, praca@vitalplus.pl

Przyjmę do pracy kobiety. Sprzątanie 
biur i salonu samochodowego 

ul. Puławska-Mysiadło. Zgłoszenie  
pod tel.501-190-442

przystanek piekarnia Krzosek zatrudni 
osoby chętne do pracy na produkcji  
i cukierników praca w nocy, piaseczno, 
tel. 791 200 444

Przyjmę do pracy przy budowie linii nN 
elektromontera lub pracownika  
fizycznego do przyuczenia zawodu.  
tel: 660939117

Zatrudnimy Panie do sprzątania klatek 
schodowych na terenie Piaseczna, proszę 
o tel. w godz. 10-14 tel. 662 300 312

piekarnia osiedlowa Krzosek zatrudni 
kierowców i ekspedytorów  
do pakowania pieczywa, praca w nocy 
tel. 533 969 410

Zatrudnię kierowcę kat C+E, przewóz 
krajowy, tel 601 097 505 

Zatrudnię do pracy w sklepie spożywczym, 
Kamionka, Chylice, tel. 601 75 75 79

Firma z Raszyna zatrudni  
kierowcę kat. B transporty,  

W-wa i okolice, 535 170 170  

praca dla kierowcy aut dostawczych  
8 epal kat. B. Jazda po Warszawie.  
tel-535 170 170

pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395

Praca fizyczna głównie dla mężczyzn  
w Piasecznie – zadzwoń i dowiedz się 
więcej: 725 258 529

Zatrudnię serwisanta ogumienia,  
Chylice tel. 227564097, 601348535 

ZATRUDNIĘ PRACOWNIKA FIZYCZNEGO 
NA SKUP ZŁOMU W BANIOSZE 
514310146

Praca mechanik aut osobowych i ciężaro-
wych. Lesznowola, tel, 605 333 104

przystanek piekarnia poszukuje sprzedaw-
ców - piaseczno, tel. 537 876 739

praca magazynier Wólka Kosowska,  
tel 22 735 55 72 

pracowników budowlanych polaków  
tel. 500 615 253

Mechanika do sklepu rowerowego  
w piasecznie. Tel-501 51 66 52

Kasjer na Stacji paliw w Tarczynie 
536193442

Pracownik magazynowy Sokołów  
tel. 538 813 488

Pracuj jako Opiekun/ka Seniorów  
w Niemczech. Atrakcyjne zarobki,  
sprawdzone wyjazdy i szkolenia językowe 
od podstaw. promedica24 Warszawa, 
tel. 506 289 039 lub 501 356 229

Poszukuję do współpracy na stałe  
firmę do stawiania ogrodzeń  

murowanych i montażu ogrodzeń  
panelowych. Tel-603 797 258 

Ekspedientkę do sklepu spożywczego  
w Ustanowie, tel. 602 119 041 

Grafika komputerowego, piaseczno,  
tel. 601 213 555

Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458

Zatrudnimy: ślusarza – spawacza,  
operatora prasy krawędziowej, również 
do przyuczenia, Gołków k/Piaseczna,  
tel. 602 253 180

Fryzjera/-kę, Piaseczno, tel. 601 623 410

Zatrudnię na stałe, pracownik fizyczny  
+ obsługa wózka widłowego  
- magazynier. Skład budowlany  
godz.7 -17. pIASECzNo, tel. 609 115 711  

USŁUgI 

AUTOMATYKA, NAPĘDY DO BRAM 
- PRZESUWNYCH, GARAŻOWYCH,  
DWUSKRZYDŁOWYCH. SPRZEDAŻ,  
MONTAŻ I SERWIS. TEL- 790 331 339

pracownia Tapicerska tel.502-908-661 
www.tapicer-wolka.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 

postawiłeś dom, szukasz elektryka 
dzwoń- 600 344 271 

Oczyszczanie działek, zakładanie  
trawników, ogrodnicze 519 874 891

Docieplanie Budynków. Solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26

PRANIE-CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

Usługi remontowe kompleksowo,  
malowanie elewacji tel: 515 144 294

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. parapety wew i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY.  
600 421 203

docieplanie budynków 795 96 96 96 

Docieplanie poddaszy pianą pur  
tel. 607 378 288

Wylewki Tynki agregatem  
tel. 607 378 288

Kominiarz tel. 500 214 632

Dachy krycie-naprawy 792354779

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

przeprowadzki tel. 505 591 721

Glazura, gres, spieki 601 21 94 82

Elektryk, tel-666 890 886

ogrodnictwo 536043434

Studnie tel: 601 231 836

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana szyb  
i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605

Dachy, pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907 

Tynki, wylewki, piana pur,  
tel. 668 327 588

Anteny, serwis, montaż, gwarancja,  
tel 883 434 737   

KUPIĘ 

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418 

SPRZEDAM 

Pszczoły. Tel-608 641 989

Sosna opałowa, tel. 791 394 791

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut Gotówka do ręki  
tel. 502 467 070 

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692

Skup aut tel. 793 304 091

Auto skup, tel. 513 323 123 

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię mieszkanie / kawalerkę (od 18 - 
 do 40 m2) - w każdym stanie technicz-
nym i prawnym, może być do remontu, 
po spadkowe, zadłużone, komornik, bez-
pośrednio - za gotówkę tel. 575-969-758

NIERUCHOMOŚCI WyNAJEM

WYNAJMĘ LOKALE UŻYTKOWE  
W KONSTANCINIE-JEZIOREJ BLISKO  

RATUSZA 45ZŁ/M2 TEL 600-676-011 

Pawilon 28m2 \”Pod Kopułą”\  
Szkolna 13c paw.18a 509 86 72 38

MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!  
224 999 888

Para (300+/os) 1-os (480+) 577 88 69 88

Wynajmę halę 1000 m2 lub inne propozy-
cje, Prażmów, tel. 602 77 03 61

Magazyny w Antoninowie,  
ochrona całodobowa, tel. 604 470 270, 
604 470 370 

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Działki budowlane 3000 i 3900m2  
w Górze Kalwarii. Atrakcyjne położenie, 
media. Tel-608 455 102

Dom 135m2, działka 1460m2. Kozery. 
tel-784 830 107. Działka 157m2, działka 
1640m2. Jaktorów. Tel-784 830 107

Tanio. Działka 5400 m2, media, Adamów 
Drwalewski. tel. 500 274 350

Działkę budowlaną 808m2,  
Góra Kalwaria tel. 504 195 223

Nowy Dom 144m Ustanów 599 tys 
502344309

Działkę 3750 m.kw, podzieloną  
(1450, 1200, 1100 m.kw.).  

Jeziorzany, 2 km od Tarczyna,  
wszystkie media w drodze.  

Tel. 502 415 223; 509 52 53 99

Mieszkanie 74m2. Lesznowola.  
Tel-510 340 509

działka budowlana  
w Pruszkowie - 585m  

przy ul. Żbikowskiej/przy potoku 
(180.000,00 zł) o atrakcyjnym  

kształcie (prostokąt 29,5m x 20m)  
i lokalizacji. Cicha okolica zabudowy 
jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady A2  
do warszawy. Istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

telefon: 0 601 532 534  

Działki budowlane od 800 do 1200 m2 
Prażmów, tel. 602 77 03 61       

NAUKA 

Matematyka tel. 664 438 144

ZDROWIE 

psychoterapia - 660 565 007,  
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

Leczenie pijawkami, Runów  
ul. Solidarności 49, tel-516 172 275

Dom opieki, piaseczno, tel. 609 703 195 

FINANSE 

Pożyczki, Kredyty 509 688 322

OGłOSZENIA

\\\  OgŁOSZENIA DROBNE

 

zamów ogłoszenie drObNE za drObNE tel. 786 202 066
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\\\ POWIAT

Piłkarze drużyn z naszego 
powiatu w zeszłym tygodniu 
strzelali na potęgę.    

P rezentujemy podsumowanie mi-
nionego tygodnia w lokalnej pił-

ce nożnej. Praktycznie w każdej lidze 
zawodnicy z powiatu piaseczyńskiego 
popisywali się skutecznością.

\\\   Wszyscy na plus
W IV lidze swój pierwszy punkt w 

tym sezonie zdobyli zawodnicy Perły 
Złotokłos. Piłkarze ze Złotokłosu czekali 
na to aż 20 kolejek, ale wreszcie udało 
im się przerwać złą passę i zremisować 
2:2 w meczu u siebie z rezerwami Zni-
cza Pruszków. Brawo! Oby teraz Perła 
regularnie punktowała.

Swoje starcie zremisowała także 
Sparta Jazgarzew. Spotkanie „Spartan” 
z Wilgą Garwolin zakończyło się wy-
nikiem 1:1.

Dobrą serię kontynuuje zaś MKS 
Piaseczno. Podopieczni trenera Igora 
Gołaszewskiego po ubiegłotygodnio-
wym zwycięstwie z Perłą pokonali te-
raz na wyjeździe 2:0 ekipę LKS Prom-
na. Mecz ułożył się już w pierwszych 

7 minutach, gdy przeciwnicy stracili 
bramkę samobójczą, a później drugie-
go gola dał MKS-owi Bartosz Orłowski. 
Piaseczno zajmuje obecnie 6. lokatę w 
ligowej tabeli.

\\\   2:0 – niebezpieczny wynik
Zdecydowanie najwięcej emocji w 

lidze okręgowej było na stadionie w 
Oborach. Piłkarze Klubu Sportowego 
Konstancin mierzyli się z klubem Na-

przód Stare Babice. Będący o kilka po-
zycji wyżej w tabeli goście wygrywali w 
pewnym momencie meczu 2:0 i mieli 

rzut karny, który znakomicie wybro- 
nił bramkarz KS-u Marcin Rosłonek. 
„2:0 to niebezpieczny wynik” – ma-
wiał klasyk. Tak też było i tym razem, 
ponieważ zawodnicy z Konstancina 
wyrównali stan gry za sprawą dwóch 
trafień Adama Mikołajczaka. Niestety 
dla konstancinian w ostatniej minucie 
meczu Naprzód strzelił zwycięskiego 
gola i mecz zakończył się wynikiem 3:2 
dla Starych Babic.

W niewesołych nastrojach byli 
również gracze rezerw MKS Piasecz-
no, którzy przegrali na wyjeździe 0:1  

z Akademią Piłkarską Żyrardów, a tak- 
że reprezentanci Laury Chylice. Laura 
uległa Pogoni II Grodzisk Mazowiecki 
1:2.

\\\   oddali cześć bohaterom
W A-klasie prawdziwy spektakl za-

serwowali zawodnicy Orła Baniochy. 
Kandydaci do awansu pokonali na włas-
nym stadionie 6:0 FC Płochocin i zajmu-
ją obecnie drugie miejsce w tabeli (dwa 
punkty więcej od nich ma Okęcie War-
szawa, a 1 punkt mniej GLKS Nadarzyn). 
Kibice z Baniochy kolejny raz zaprezen-
towali wspaniałą oprawę. Tym razem 
upamiętnili oni operację „Weller 12”, 
która miała miejsce w nocy z 16 na 17 
kwietnia 1944 roku. Tego dnia w okoli-
cach Baniochy miał miejsce zrzut Cicho-
ciemnych wraz z materiałami wojenny-
mi. Kibice przypomnieli mieszkańcom, 

że ich miejscowość także zapisała się w 
historii wojny. Wszyscy zgromadzeni 
odśpiewali wspólnie „Rotę”.

W pozostałych starciach A-klasy 
Walka Kosów bezbramkowo zremi-
sowała z Siekierkami, FC Lesznowola 
przegrała na wyjeździe 2:3 z Okęciem 
Warszawa, Jedność Żabieniec uległa 
1:4 GLKS-owi w Nadarzynie, a Nadstal 
Krzaki Czaplinkowskie zwyciężył 5:1 z 
Turem Jaktorów.

\\\   Czwórka do zera
W „Serie B” trzy punkty zainkaso-

wała Korona Góra Kalwaria, wygrywa-
jąc aż 4:0 z KS Sobienie Jeziory. Druga 
drużyna Perły Złotokłos zwyciężyła 2:1 
z Snajperem Sośninką, a Grom Prace 
Małe pokonał 2:1 SRS Zamienie.

Tekst i zdjęcie rafał lipski

\\\ PIASECZNO

Kolejne zawody, w których 
piaseczyńskie Stowarzyszenie 
Kondycja pokazało naprawdę 
wysoką formę.    

W pierwszym tygodniu kwietnia 
w Raszynie odbył się X Ogólno-

polski Bieg Raszyński. Organizatorem 
zawodów był Klub Sportowy Raszyn 
oraz Gminny Ośrodek Sportu w Raszy-
nie. W imprezie wzięło udział mnóstwo 

zawodników, łącznie można było nali-
czyć ponad 450 osób.

Posiadająca atest Polskiego Związ-
ku Lekkiej Atletyki trasa miała 10 kilo-
metrów długości i składała się z trzech 
okrążeń po około 3,33 kilometra każde. 
Biegła ona ulicami Raszyna, wśród gę-
stej zabudowy domków jednorodzin-
nych. Start miał miejsce pod Urzędem 
Gminy Raszyn, następnie trasa wiodła 
ulicą Szkolną, Poniatowskiego, Mickie-
wicza, Lotniczą, 19 kwietnia, Spokojną, 
Wesołą, Młynarską, Sokolnickiego. Meta 
była na ulicy Unii Europejskiej. Kolejny 
raz bardzo dobre rezultaty uzyskali re-
prezentanci piaseczyńskiego Stowarzy-
szenia Kondycja.

W kategorii open drugie miejsce 
w biegu zajął Krzysztof Wasiewicz. Za-
wodnik Kondycji uzyskał czas 00:31:52, 

biegnąc ze średnią prędkością blisko 19 
kilometrów na godzinę. Krzysztof był 
najlepszy w swojej kategorii wiekowej 
(mężczyzn w przedziale wiekowym 20-
29 lat). Z pozostałych uczestników bar-
dzo dobre miejsca – odpowiednio 141. i 
142. – zajęli Amelia Mika (czas 00:47:22, 
zwyciężczyni w kategorii kobiet 40-49 
lat) i Robert Goch (czas 00:47:26). 205. 
lokatę wywalczył Marcin Szczepański, a 
449. był Eugeniusz Moszkowicz.

Ważną informacją jest także zwycię-
stwo Damiana Andersa w biegu dzieci. 
Młody zawodnik wziął udział w biegu 
na 1000 metrów i pokonał je w czasie 3 
minut i 27 sekund.

Ogromne gratulacje dla naszych 
piaseczyńskich biegaczy! Z zaciekawie-
niem będziemy śledzić kolejne zawod-
ny, na których pojawi się Kondycja.

rafał lipski

Szalona kolejka

Biegali w Raszynie

Bramka w ostatniej minucie ustaliła rezultat meczu

Mariusz Rosa to jeden z najlepszych graczy Orła Baniochy  
(zdjęcie z Memoriału Kazubka)

Zawodnicy Stowarzyszenia Kondycja na biegu w Raszynie
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